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بهره برداری از پایگاه اطفای حریق 
تالش، نیازمند ۳ میلیارد تومان
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 پایین ترین درصد نارضایتی کیفی
 در بخش خودرو است

 دریافت سریع گذرنامه اربعین 
از طریق اداره پست
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5
در فصل اوج نقل و انتقالات مسکن، بازار اجاره امسال کمی متعادل شده است

روزهای آرام  ِ بازار

هفته نامه رویداد صنعتی

خورشید تابان را در هوای پاک 
به فرزندانمان هدیه دهیم حفظ آب، حفظ زندگی



رییس اداره هماهنگی و نظارت خدمات شهری شهرداری اصفهان با 
تاکید بر اینکه جمعیت موش های سطح شهر تحت کنترل است، گفت: 
طرحی ضربتی شهرداری اصفهان با تیمی متشکل از ۱۵ کارشناس برای 
کل شهر تعریف شــده که آنها وظیفه آسیب شناسی و کنترل جمعیت 

موش ها را از طریق طعمه گذاری بر عهده دارند.
رامین میر عســگری در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، درباره دلیل حضور 
موش ها در سطح شــهر اصفهان، اظهار کرد: از گذشته تاکنون، حضور 
موش ها در ســطح شــهر وجود داشــته و کنترل جمعیت آن ها جزو 
وظایف شــهرداری اســت، ازاین رو واحدی با عنوان کنترل حیوانات 
موذی و سگ های ولگرد، متشــکل از ۱۵ نفر کارشناس در نظر گرفته 
شــده که هر کارشــناس به یک منطقه اختصاص داده می شوند. این 
کارشناسان وظیفه آسیب شناسی و کنترل جمعیت موش ها را از طریق 
طعمه گذاری بر عهده دارند و این طعمه ها مورد تایید اداره دامپزشکی 

و اداره سموم جهاد کشاورزی است.
وی با اعلام اینکه ۶ هزار و ۵۰۰ کلونی در ســطح شهر شناسایی شده، 
افزود: شروع طعمه گذاری با شناسایی کلونی موش ها در سطح شهر 
آغاز می شود، در یک ماه گذشته، طرحی ضربتی برای کل شهر تعریف 
شده که در آن، خیابان هایی که بیشــترین معضل را از حضور موش ها 
داشتند، شناسایی شدند که اغلب خیابان های اصلی بودند. در بررسی ها 
دریافتیم این خیابان ها، بیشترین تعداد فست فودها و رستوران ها را 
شــامل می شــوند، مانند خیابان حکیم نظامی، توحید، نظر و پروین 
اعتصامی. در این طرح ضربتی، کارشناســان در یک منطقه مســتقر 
می شوند و از ساعت ۲ بامداد تا ۶ صبح فعالیت خود را اجرایی می کنند.

رییس اداره هماهنگی و نظارت خدمات شهری شهرداری اصفهان با 
بیان اینکه در حال کنترل جمعیت موش ها هستیم و کارشناسان نیز 
مرتبا وضعیــت را پیگیری می کنند، تصریح کــرد: اکنون در خصوص 
حضور موش ها وضعیت نسبتا خوبی را در سطح شهر شاهد هستیم. 
نزدیک به ۶۰۰ لاشه جمع آوری و کنترل شده است و چیز غیرقابل کنترلی 
در شهر نداریم. ممکن است موش ها در ســطح شهر مشاهده شوند، 
اما مطمئن باشید شناســایی، طعمه گذاری و لانه کوبی ها مرتبا انجام 

می شود.
وی با اشاره به اینکه هرچه نظافت در خیابان های اصلی بیشتر رعایت 
شود، قطعا تعداد موش های کمتری مشاهده خواهند شد، اضافه کرد: 
از شهروندان خواهشمندیم نظافت را رعایت کنند و زباله خارج ازنوبت 
نداشته باشد، در حال حاضر مقابل مغازه های اغذیه فروشی که شامل 

رستوران ها، فست فودها و سایر فروشــگاه های مواد غذایی می شود، 
بیشترین تراکم جمعیت موش ها را شــاهد هستیم. وضعیت حضور 
موش ها به گونه ای اســت که ما نظافــت را کنترل می کنیــم؛ اما اگر 
موش ها تغذیه شوند، تولیدمثل آن ها نیز افزایش پیدا می کند و رشد 

بیشتری خواهند داشت و تعداد بیشتری مشاهده می شوند.
میر عســگری تصریح کرد: مــا و اکیپ کارشناســان در حال فعالیت 
هســتیم و اگر به ســامانه ۱۳۷ موردی اعلام شــود، در همان روز یا 
فردای آن روز، اکیپ و کارشناس ما برای کنترل جمعیت در موقعیت 
اعزام خواهد شــد.وی درباره آموزش و آگاهی بخشی به مردم در این 
زمینه، افزود: بیشــتر آموزش ها در بحث رعایت نظافت و حذف زباله 

خارج ازنوبت در سطح شهر بوده اســت، ولی درباره اینکه موش ها نیز 
با این مواد غذایی تغذیه می شوند، اطلاع رسانی صورت نگرفته است، 
بااین وجود، اکثریت مردم اطلاع دارند و مشاهده می کنند هرجایی که 
نظافت رعایت نشود، زباله خارج ازنوبت وجود داشته باشد یا ایستگاه 

زباله باشد، صددرصد موش بیشتری نیز مشاهده می شود.
رییس اداره هماهنگی و نظارت خدمات شــهری شهرداری اصفهان 
در پایان یادآور شد: در موضوع محیط زیســت شهری، خواهشمندیم 
شــهروندان زبالــه خارج ازنوبت را جــدی بگیرند، چــون تقریبا هر 
روز بارگیــری و جمــع آوری زباله را داریــم، ولی باز هم شــاهد زباله 

خارج ازنوبت هستیم.

اجرای طرح ضربتی شهرداری برای کنترل جولان موش ها در شهر اصفهان؛

تله موش!

رئیس اتحادیه اغذیه فروشان کرج با اشاره به افزایش اغذیه فروش های سیار در سطح استان گفت: 
غذاهای تهیه شده در  اغذیه  فروشی های سیار بدون نظارت بهداشتی تهیه و فروخته می شود و ضروری 
است برای تامین سلامت مردم، ساماندهی شوند.کاظم دهقان دره شیری در گفت و گو با ایسنا اظهار 
کرد: بسیاری از این خودروها، فاقد سیستم سرمایشــی برای نگهداری مواد غذایی شان هستند و 
سیستم آب و شستشوی آنها شــامل یک مخزن و یک پمپ است که  فاضلاب خروجی شان  هم  
در سطح شــهر و یا جوی ها رها می شود. بنابراین فعالیت به این شــکل قطعاً به سلامت مردم و 
شهر آسیب می زند.وی ادامه داد: اغذیه فروشــی های سیار در سطح استان البرز واحد صنفی 

نیستند و مجوزی هم  ندارند، از این رو بر تهیه غذاهای آنها  نظارتی  نمی شود. این مشاغل از نظر دارایی، 
عوارض و تعزیرات هم مسئولیتی ندارند و به سادگی با ایستادن در یک محل مثل پارک ها، چهارراه ها و 
مکان های پر تردد، اقدام به فروش محصولات خود می کنند. به همین دلیل با تاکید بر اهمیت سلامت 
شهروندان  ساماندهی این مشاغل یکی از اولویت های این اتحادیه است.دهقان ادامه داد: در قانون 
آمده افراد می توانند واحد صنفی سیار داشته باشد، اما به شرط اینکه تولیدش در واحد صنفی نزدیک  
به خودرو انجام شود. از سوی دیگر حمل و نقل مواد غذایی شرایط و ضوابط بهداشتی خاصی دارد که 
باید از خودروهای بهداشتی استفاده شود، متاســفانه در اغذیه فروشی های سیار این مسائل رعایت 
نمی شود و تمام مراحل نگهداری، تولید، توزیع و فروش در همین خودروها و بدون ضوابط بهداشتی 
انجام می شود.رئیس اتحادیه اغذیه فروشان کرج خاطرنشــان کرد: قطعا با در نظر گرفتن ضرورت 

تامین معاش، این افراد شرایطشان به گونه ای بوده که به این شغل روی آورده اند.

رئیس اتحادیه اغذیه فروشان کرج:

فعالیت اغذیه  فروشی های سیار کرج  باید ساماندهی شود

رهاسازی بیش از حد آب از سد گتوند
رییس انجمن صنفی کشاورزان خوزستان با انتقاد از رهاسازی 
بیش از حد آب از سدگتوند گفت: شرکت آب نیرو صرفا با نگاه 
برق محور آب سد گتوند را رهاسازی می کند.مسعود اسدی در 
گفت و گو با ایسنا، اظهارکرد: زنجیره سدهای کارون در خوزستان 
قرار دارد اما مدیریت سد گتوند که آخرین حلقه زنجیره سدها 
در رودخانه کارون است، همچنان با شــرکت آب نیرو در تهران 
است.وی افزود: این شــرکت منابع آبی را در خوزستان صرفا با 
نگاه برق محور استفاده می کند و نگاهی به بخش کشاورزی و 
آینده ای که ممکن است شرایط دشوار شود ندارد.رییس انجمن 
صنفی کشاورزان خوزستان گفت: میزان خروجی آب از این سد 
حدود ۷۰۰ متر مکعب بر ثانیه است در حالی که بیشترین میزان 
نیاز پایین دست حداکثر ۳۰۰ متر مکعب بر ثانیه است و این کار 

صرفا با نگاه برق محور در حال انجام است.
 

پرداخت وام ازدواج به ۳۸۸۴ نفر در 
چهارمحال و بختیاری طی امسال

معاون امــور جوانــان اداره کل ورزش و جوانــان چهارمحال و 
بختیاری از پرداخت وام ازدواج به ۳۸۸۴ نفر از ابتدای سال ۱۴۰۲ 
تا پایان تیرماه در این استان خبر داد.طهماسب شیروانی اظهار 
کرد: از ابتدای امسال ۷۶۹۸ نفر در چهارمحال و بختیاری متقاضی 
وام ازدواج بودند که تا پایان تیرماه ۱۴۰۲ به ۳۸۸۴ نفر از متقاضیان 
تسهیلات ازدواج پرداخت شد.معاون امور جوانان اداره کل ورزش 
و جوانان چهارمحال و بختیاری افزود: با پرداخت این تسهیلات، 
استان چهارمحال و بختیاری هم اکنون رتبه ۱۱ را در بین ۳۱ استان 
کشور به خود اختصاص داده اســت.وی گفت: میانگین درصد 
پرداخت وام ازدواج در چهارمحال و بختیاری ۵.۵ درصد اســت 
در حالی که میانگین درصد دریافت کنندگان تسهیلات ازدواج در 
کشور ۷.۴۴ درصد در این بازه زمانی بوده است.به گزارش روابط 
عمومی اداره کل ورزش و جوانان چهارمحال و بختیاری، شیروانی 
تصریح کرد: وزارت ورزش و جوانان و ادارات کل ورزش و جوانان در 
استانها به عنوان پیگیری کننده پرداخت تسهیلات ازدواج هستند.

 

امسال ۶۰۹ چاه غیر مجاز در 
آذربایجان غربی پر شد

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی از پر شدن ۶۰۹ 
حلقه چاه غیر مجاز در اســتان طی ســال جــاری خبرداد.مجید 
رستگاری در گفت و گو با ایسنا افزود: طی مدت مشابه سال گذشته، 
۲۳۵ حلقه چاه غیر مجاز در اســتان مسلوب المنفعه شده بود که 
در این حوزه ۱۵۹ درصد پیشرفت عملکرد را شاهدیم.وی اظهارکرد: 
برنامه شرکت برای لایروبی رودخانه و مســیل های استان، طی 
سال جاری ۳۰ کیلومتر است که از این میزان ۸.۶ کیلومتر لایروبی 
شده است.رستگاری با اشاره به میزان بارش ها از ابتدای سال آبی 
۱۴۰۲ گفت: در این بازه زمانی، ۳۳۱.۴ میلیمتر بارش ثبت شده که 
میزان بارش ها در سال آبی گذشته، ۲۹۴ میلیمتر است.مدیر عامل 
شرکت آب منطقه ای استان ادامه داد: امسال در مقایسه با سال آبی 

گذشته، ۱۲.۷ درصد میزان بارش ها افزایش داشته است.
 

ابلاغ اعتبار سفر رئیس جمهور به بوشهر
مدیرعامل منطقــه ویژه اقتصادی انرژی پــارس گفت: از محل 
اعتبارات دومین ســفر رئیس جمهور به این استان در اسفندماه 
ســال گذشــته، ۶۲ هزار و ۷۰۰ میلیارد ریال اعتبار به پروژه های 
عمرانی استان بوشهر اختصاص یافته که از این میزان، ۵۲ هزار 
و۷۰۰ میلیارد ریال اعتبار وزارت نفت و مابقی سهم شورای راهبردی 
پتروشیمی های منطقه پارس است.به گزارش ایسنا، سخاوت 
اسدی روز چهارشنبه در نشست با اصحاب رسانه در عسلویه اظهار 
کرد: اکنون نیز ۷۰۹ پروژه عمرانی بــا اعتبار ۱۳ هزار میلیارد ریال 
توسط مجموعه وزارت نفت و شــرکت ملی نفت ایران در استان 
حال اجراســت.وی افزود: از این میزان چهار هزار و ۵۸۰ میلیارد 
ریال هزینه شده و هشت هزار و ۶۲۰ میلیارد ریال اعتبار دیگر نیز 
در دست اقدام است که با انجام کار پرداخت آن انجام می شود.

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس تصریح کرد: این 
سازمان در ســال گذشــته یک هزار و ۵۹۰ میلیارد ریال در حوزه 
مسئولیت اجتماعی در استان بوشهر هزینه کرده که وظیفه ذاتی 
سازمان بوده و هیچ منتی بر استان ندارد.اسدی ادامه داد: یکی 
از مطالبات مردم اســتان و به خصوص شهرستان های جنوبی 
کاهش فلرینگ در منطقه بود و اکنون ۹ میلیون مترمکعب گاز فلر 
در منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس فلر می شود.وی افزود: در 
این زمینه ۲ پروژه ۷۵ میلیون یوریی تعریف و آغاز شده تا ظرف ۱۲ 
ماهه به انتها برسد.مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی 
پارس گفت: با اجرا این پروژه  ها میــزان فلرینگ با چهارمیلیون 

کاهش، از ۹.۳ به ۵.۳ میلیون مترمکعب کاهش پیدا می کند.

اخبار

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اردبیل از افزایش ۱۲۰ 
درصدی اعتبارات تملک دارایی این اداره کل نســبت به سال 

گذشته خبر داد.
حسن قاسم پور ۴ شهریور در جلســه شورای اداری اداره کل 
حفاظت محیط زیست استان اردبیل گفت: طرح های تملک 
دارایی های سرمایه ای اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
اردبیل با ۶ طرح اصلی به مبلغ ۶۳ میلیارد ریال با افزایش ۱۲۰ 
درصدی نسبت به سال گذشته که ۲۴ میلیار ریال بود برخوردار 
است.قاسم پور با تقدیر از تلاش کارکنان و محیط بانان سخت 
کوش در اقصی نقاط استان افزود: از جمله اقدامات و برنامه 
های اجرا شــده این طرح ها شــامل برنامه هــای حفاظتی 
حیات وحش، خرید، نصب و راه اندازی ایستگاه دوم سنجش 
کیفی هوا، برگــزاری دوره های آموزشــی و توانمندســازی 
دهیاران و اعضای شــورای اسلامی شــهر و روستا در سراسر 
استان، افتتاح ۴۱ خانه محیط زیست در نقاط مختلف استان 
و ایجاد رشــته محیط بانی برای دانش آموزان برای اولین بار 

در استان است.
وی ادامه داد: احیای تالاب نئور با اجرای موفقیت آمیز طرح 
مبارزه بــا کاراس، احیای گونه منقرض شــده آهوی مغان و 
رهاســازی آن در زیســتگاه طبیعی و ... از دیگــر اقدامات و 
برنامه های اجرا شده در قالب طرح های تملک دارایی های 
 ســرمایه ای اداره کل حفاظت محیط زیســت استان اردبیل

 بوده است.

 پیش بینی برداشت بیش از ۹۰۰ هزار تُن 
گندم در آذربایجان غربی

رئیس سازمان جهاد کشــاورزی آذربایجان غربی گفت: با پیش بینی 
برداشت بیش از ۹۰۰هزار تُن گندم در استان رکورد خرید تضمینی گندم از 
مزارع آذربایجان غربی با خرید ۶۴۳ هزار تن شکسته شد و استان برای 
اولین بار به رتبه ۵ کشوری در تولید گندم ارتقاء پیدا کرد.خسرو شهبازی 
در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: از مجموع گندم برداشت شده در استان، 
تاکنون ۶۴۳ هزار تُن از کشــاورزان توســط مراکز به صورت تضمینی 
خریداری شده که این مقدار نیز طی هفت سال گذشته بی سابقه بوده 
و از نظر کیفیت در حد بسیار مطلوب اســت.وی با اشاره به اینکه رکورد 
بیشترین خرید تضمینی گندم آذربایجان غربی در سال ۱۳۹۵ و خرید 
۶۳۲ هزار تُن گندم است، ابراز امیدواری کرد با توجه به تداوم فعالیت 
مراکز خرید استان، رکورد خرید تضمینی گندم نیز بیشتر از این میزان 
بوده و این روند در روزهای آتی در حال افزایش است.رئیس سازمان 
جهاد کشــاورزی آذربایجان غربی با بیان اینکه افزایــش تولید گندم؛ 
دستاورد بزرگ دولت سیزدهم است، گفت: بر اساس آخرین آمار اعلام 
شده، ۱۰ میلیون تن گندم از کشاورزان در ســال جاری خریداری کرده 
که این روند همچنان ادامه دارد و این امر موجب شده که عملا ایران در 

تولید این کالای استراتژیک به خودکفایی کامل برسد.

بهره مندی ۳۵ روستای استان اردبیل از 
نعمت گاز طبیعی همزمان با هفته دولت

مدیر عامل شرکت گاز استان اردبیل گفت: در هفته دولت امسال شاهد 
بهره مندی ۳۵ روستای استان از نعمت گاز طبیعی خواهیم بود.

میرسعید سید متین ۲۸ مرداد در جمع خبرنگاران از افتتاح ۱۲ پروژه 
گازرسانی در هفته دولت خبر داد و  اظهارکرد: تاکنون افتتاح پروژه های 
گازرسانی به ۳۵ روستای استان به دبیرخانه بزرگداشت هفته دولت 
اعلام شده است که انتظار می رود به واسطه بهره برداری از این پروژه ها 
۴۵۶ خانوار روستایی و ۱۰ واحد صنعتی از نعمت گاز طبیعی بهره مند 
شوند.سید متین، با اشاره به اینکه هفته دولت بهترین فرصت است تا 
دولتمردان گزارش کار خود را با شفافیت در اختیار مردم و افکار عمومی 
قرار دهند، گفت: شرکت گاز اســتان اردبیل از بدو تأسیس در راستای 
محرومیت زدایی از چهره اســتان تلاش کــرده و بحمدالله هم اکنون 
تمامی شهرها و بالغ بر ۹۸ درصد از خانوار روستایی از نعمت گاز طبیعی 

بهره مند هستند.
وی در ادامه به تشریح برنامه های شــرکت گاز استان در هفته دولت 
پرداخت و اظهارکرد: در هفته پیش رو، ۳۵ روســتای شهرســتانهای 
اردبیل، بیله ســوار، کوثر، گرمــی، نیر و خلخال با اعتبــار بالغ بر ۳۶۵  

میلیارد ریال از نعمت الهی گاز طبیعی برخوردار خواهند شد.

افزایش ۱۲۰ درصدی اعتبارات تملک 
دارایی اداره کل حفاظت محیط زیست 

استان اردبیل
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ماه پایانی فصــل اوج نقــل و انتقالات  باشگاه خبرنگاران جوان
مسکن فرا رسیده و بررسی های میدانی 
حاکی از آن است که بازار اجاره امسال در مقایسه با سال گذشته آرام تر 
شده است.این روزها در فصل اوج نقل و انتقالات بازار مسکن قرار داریم 
و به گفته بخش عمده ای از مستاجران، بازار اجاره امسال کمی آرام شده 
اســت. از ســویی دیگر با نظارت های  دقیق تــر بازرســان وزارت راه و 
شهرســازی بر عملکرد مشاوران املاک کشــور، این بازار به سمت رونق 
هدایت شــده است.براین اســاس از ابتدای تیرماه طبق دستور وزیر راه 
وشهرسازی بازرسان این وزارتخانه اقدام به افزایش نظارت های  خود بر 
روند معاملات بنگاه های مسکن کرده اند که برخی از این مشاوران املاک 
به دلیــل بالابردن  نــرخ کارمزد و همچنیــن به دلیل  تخلــف در اعمال 

قیمت های تعیین شده و  یا دریافت زیر میزی، پلمب شده اند.
در همین راستا حامدی یکی از مستاجرانی که اخیرا قرارداد اجاره خود را 
در یکی از بنگاه های مشاوران املاک در منطقه ۱۱ تهران منعقد کرده است 
به باشگاه خبرنگاران جوان گفت: دو هفته پیش یک واحد ۶۰ متری در 
منطقه امیریه تهران پیدا کردیم که با مالک بر ســر نرخ اجاره و ودیعه به 
نتیجه رسیده بودیم اما فردای آن روز که به بنگاه مشاور املاک مراجعه 
کردم متوجه شدم که مشاور با مالک صحبت کرده و نرخ اجاره را افزایش 
داده است همین موضوع را به بازرسان وزارت راه وشهرسازی اعلام کردم 
و خوشبختانه با این بنگاه متخلف برخورد شد.همچنین جودی یکی از 
متقاضیان مسکن به باشگاه خبرنگاران جوان گفت:  بازار اجاره امسال در 
مقایسه با سال گذشته روند بهتری پیدا کرده است و خوشبختانه با نظارت 
هایی که بر عملکرد مشاوران املاک صورت می گیرد، بازار مسکن به سمت 
رونق و خروج از رکود هدایت شده است. در سال گذشته شاهد آن بودم که 
برای پیدا کردن یک واحد مسکونی و تعیین نرخ اجاره مشاوران املاک 
چه میزان نرخ ها را بالا برده بودند و بعد از گشتن بسیار زیاد بالاخره یک 
مشــاور املاک منصف را پیدا کردم که با مالک صحبــت کرد و نرخی که 
تعیین کرده بود را کاهش داد.همچنین سادات مشاور وزیر راه وشهرسازی 
به باشــگاه خبرنگاران جوان گفت: بازار اجاره مســکن به ویژه مشاوران 
املاک نیازمند نظارت بیشتری بودند که با ورود بازرسان به این بخش ما 
توانستیم دست مشاوران املاک متخلف را کوتاه و آن ها را پلمب کنیم.او 
ادامه داد: در حال حاضر بازار اجاره مسکن با نظارت بیشتر بر روی عملکرد 
مشاوران املاک کشور آرام شده و تخلفاتی که از ســوی برخی بنگاه ها 
صورت می گرفت کاهش یافته است.همچنین بیگی نژاد نایب رئیس اول 
مشاوران املاک به باشگاه خبرنگاران جوان گفت: نظارت گسترده وزارت 

راه وشهرسازی بر روی مشاوران املاک کشور در این حوزه باعث شد که 
خیال اتحادیه هم از وجود مشاوران املاک بدون مجوز راحت شود چراکه 
تعدادی از این مشاوران اقدام به تخلف و ثبت قراردادهایی با نرخ های 

بالاتر از تعرفه می کردند.براساس این گزارش بازار اجاره امسال با ایجاد 
سامانه املاک و مستغلات هم توانست آرامش بیشتری را تجربه کند به 
طوری که تعداد زیادی از مســتاجران اعلام کردند که با ثبت قراردادهای 
خود در این ســامانه بخش عمده ای از مشکلاتشان برطرف شده است.
نظارت بر حوزه مشاوران املاک و همچنین ثبت قرارداد در سامانه املاک و 
مستغلات و از سوی دیگر  تولید و عرضه بیشتر مسکن و تحویل واحدهای 
مسکن مهر و نهضت ملی مسکن باعث شده است که بازار اجاره مسکن 
امسال در مقایسه با سال های گذشته روند بهتری را پیش بگیرد اما این 
طرح ها نیازمند تداوم اجرا هستند تا بازار آرام تری را در نیمه دوم سال و 

همچنین سال آینده در پیش رو داشته باشیم.

در فصل اوج نقل و انتقالات مسکن، بازار اجاره امسال کمی متعادل شده است

روزهای آرام  ِ بازار

در هفته دولت ۱۰۰ هزار واحد مسکونی تحویل مردم می شود که در اولین گام با حضور وزیر راه و شهرسازی 
۳۷۳۷ واحد در زنجان افتتاح شد.به گزارش ایسنا، وزارت راه و شهرسازی همزمان با هفته دولت اعلام کرده 
که ۱۰۰ هزار واحد مسکونی را تحویل مردم خواهد داد. این واحدها در قالب طرح نهضت ملی مسکن، مسکن 
مهر و خانه های خودمالکی خواهد بود.در همین راســتا، با حضور مهرداد بذرپاش ـ وزیر راه و شهرسازی 
۳۷۳۷ واحد مسکونی در استان زنجان به بهره برداری رسید. این تعداد واحد مسکونی طرح نهضت ملی 
مسکن در قالب مسکن حمایتی، بازآفرینی، خودمالکی، گروه ساخت، روستایی و جوانی جمعیت به 
متقاضیان این طرح واگذار شد.دولت سیزدهم طرح نهضت ملی مسکن را با هدف ساخت ۴ میلیون 

واحد مسکونی ظرف ۴ سال آغاز کرده که بنا به اعلام وزارت راه و شهرسازی تاکنون برای ۱.۸ میلیون واحد 
زمین تامین شده و ۱.۴۸ میلیون واحد به مرحله ساخت رسیده است.درباره قیمت واحدهای نهضت ملی 
مسکن اخیرا علیرضا جعفری ـ معاون وزیر راه و شهرسازی - گفته است: مبالغ دریافتی از متقاضیان طرح 
نهضت ملی مسکن بر اساس سه پارامتر هزینه ساخت، آماده سازی و محوطه سازی انجام می شود. در 
حال حاضر هزینه ساخت هر متر مربع از واحدهای نهضت ملی مسکن بین ۷.۵ تا ۸ میلیون تومان است که 
به این رقم هزینه آماده سازی و محوطه سازی هم اضافه می شود که بر عهده متقاضی است.بخشی از ۱۰۰ 
هزار واحد مسکونی که قرار است در هفته دولت افتتاح شود در شهرهای جدید خواهد بود. به گفته جعفری 
تعهدات باقی مانده پروژه های مسکونی از ۱۰ سال گذشته بر دوش دولت سیزدهم قرار گرفته است. فارغ از 

نگاه های جریانی تاکید شده بود که این تکالیف و وعده ها به سرانجام برسد.

آغاز تحویل واحدهای مسکونی همزمان با شروع هفته دولت

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره تحویل خودروهای وارداتی 
به متقاضیانی که پول خود را به حساب شرکت ها واریز کرده اند، 
توضیح داد: مطمئن هستم که شــرکت ها به تعهدشان در این 
زمینه عمل خواهند کرد.به گزارش ایســنا، عباس  علی آبادی 
از مهیا شــدن زیرســاخت برقی شــدن خودروها در تهران تا 
پایان سال خبر داد و گفت: ۷۰ ایستگاه شارژ سریع خودرو در 
تهران هفته آینده راه اندازی می شوند که تا ۵۰۰ کیلومتر امکان 
طی مســیر روزانه برای خودروها را به همراه خواهد داشت.به 
گفته وی در حال حاضر نه تنها خودروهای داخلی تولید شــده 
بلکه حتی خودروهای مونتاژی هم تولید شــده و در حال طی 
مسیرش است و به زودی  اطلاعاتی را در این زمینه خواهم داد.

وی با بیان اینکه سیاست تولید انبوه خودروهای برقی را دنبال 
خواهیم کرد، گفت: اگر اراده ملی حمایت دولت تداوم پیدا کند، 
سال آینده شاهد خواهیم بود خودروهای داخلی برقی به صورت 
انبوه به بازار عرضه می شوند. الان مســیر تولید انبوه اتوبوس 
برقی تقریباً شروع شده و شــاید در همین سال جاری مردم 
تعداد قابل توجهی اتوبوس ساخت داخل در شهر مشاهده کنند.

علی آبادی ادامه داد: در زمینه موتورسیکلت هم در حال حاضر 
برخی شــرکت ها به صورت تجاری کار را شروع کردند. در زمینه 
خودرو دو شرکت جلوتر از بقیه هســتند. در این مرحله اجازه 
دادیم واردات را به خودروهای برقی کــه خودروهای روز دنیا 
هستند اختصاص دهیم که هم از تنوع بسیار زیادی برخوردارند 

و هم قابلیت های بسیار فوق العاده ای دارند.

رئیس سازمان استاندارد:

پایین ترین درصد نارضایتی کیفی در بخش 
خودرو است

رئیس سازمان استاندارد گفت: ما در بخش خودرو و سیگار ۴۰ درصد 
نارضایتی کیفی از سوی مردم داشته ایم.

اسلام پناه گفت: ما در خودرو و ســیگار ۴۰ درصد نارضایتی  کیفیت  
از سوی مردم داشــته ایم که پایین ترین درصد را به خود اختصاص 

داده است.
ما سال گذشته برای اولین بار بعداز انقلاب و در دولت مردمی ۵ خودرو 
بی کیفیت را از چرخه توليد خارج کردیم در حوزه برچسب حلال هم در 

روی کالاها نظارت را دوچندان کرده ایم.
به گفته او، همچنین در بخش لوازم خانگــی در ظرف چینی، پخت و 
برقی ۶۰درصد رضایت داشته ایم، به طوری که شاخص رضایت کل ۶۰ و 
نیم است.اسلام پناه گفت: در حال حاضر یکی از کارهای اصلی و مهم 
ما طبق بندی و استانداردسازی در تمامی بخش ها است به طوری که 
در گذشته مبنا بر اساس ستاره دار  بودن مشخص می شد امروز آمدیم 

این موضوع را پیگیری و درجه بندی را سفت وسخت کرده ایم.
رئیس سازمان استاندارد گفت: ما در حال حاضر در تمامی حوزه های 
فعال در کشور مســیر استانداردســازی در جهات مختلف پیگیری 

می کنیم.

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری:

توقف پروازهای چارتری به مناطق آزاد تا 
پایان تابستان ادامه دارد

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری از توقف فروش پروازهای چارتری 
به مناطق آزاد کشور تا پایان تابستان خبر داد.به گزارش ایسنا، محمد 
محمدی بخش در واکنش به فروش چارتری مناطق آزاد گفت: فروش 
چارتری یک موضوع مهم و چالشــی برای بخش هوایی محســوب 
می شــود و به دلیل آنکه عرضه و تقاضا را دچار چالــش می کند آن را 
متوقف کردیم.وی افزود: در شــرایط این فصل ســال که با پروازهای 
اربعین و آخر تابستان مواجه هســتیم حتماً تا پایان تابستان فروش 
چارتری متوقف اســت، اما با شــروع فصل پاییز مجدداً بررســی ها 
صورت گرفته و بر اســاس نظرات کارشناســی اقدام می کنیم.رئیس 
ســازمان هواپیمایی کشــوری ادامه داد: به دنبال رونــق مناطق آزاد 
هستیم، اما چارچوب های لازم باید رعایت شود و قیمت مصوب را کنترل 
می کنیم.وی افزود: بر اســاس قانون و مصوبات به مناطق آزاد کمک 
می کنیم تا بسته ســفری هتل همراه با بلیت هواپیما به مردم عرضه 
شود.محمدی بخش در پاسخ به این سؤال که آیا با این روش میزان 
مسافرت ها به این مناطق کم می شــود بیان کرد: معمولًا در تابستان و 
ایام محرم و سفر مســافر کمتری به این مناطق مراجعه می کنند، اما 

اجازه فروش بلیت با قیمت های چندبرابری را نمی دهیم.

وزیر صمت:

خودروسازها ملزم به اجرای تعهدات 
خود برای تحویل خودروها هستند

از حوزه کار و تعاون چه خبر؟
تحقق وعده یک میلیون فرصت شــغلی، بهره مندی خانوارهای 
دهک چهار و پنج از یارانه تشــویقی، صــدور ۸۵۰ میلیارد تومان 
ضمانت نامه در دولت ســیزدهم، رونمایی از ۴۴ همت مشارکت 
مردمی در هفته تعاون و تاکید بر جلوگیری از حذف بخش تعاون 
در برنامه هفتم  از مهم ترین خبرهای حوزه اشتغال و تعاون در هفته 
گذشته بود.به گزارش ایسنا، در هفته ای که گذشت وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی با حضور در یــک برنامه تلویزیونی از تحقق وعده 
دولت برای ایجاد یک  میلیون فرصت شغلی در دولت سیزدهم 
خبر داد و با اشاره به راه اندازی ســامانه ملی رصد اشتغال گفت: 
گزارش های رسمی از سامانه رصد مؤید ایجاد یک میلیون فرصت 
شغلی است و در آستانه سومین سال آغاز به کار دولت سیزدهم 
اعلام می کنیم که یک میلیون فرصت شــغلی به نحو احســن 
محقق شده و پیش بینی ما این اســت که این روند حتما ادامه 
پیدا می کند.به گفته وی، در ۲۴ استان کشور نرخ بیکاری متعادل 
داریم و در برخی استان ها از جمله ایلام، کرمانشاه، کهگیلویه و بویر 
احمد و سیستان و بلوچستان با بیکاری شدید روبرو هستیم که 
با طراحی های صورت گرفته و سیاست های آمایشی که در حال 
ترســیم اســت امیدواریم نرخ بیکاری در این استان ها متعادل 
شود.وزیر کار همچنین در حاشیه نشست هیات دولت از مشمول 
شدن دهک های چهار و پنج برای دریافت یارانه تشویقی خبر داد 
و گفت که از روز دوم شــهریور ماه خانوارهای دهک های چهارم و 
پنجم هم مشمول طرح یارانه تشویقی کالابرگ الکترونیک شده 
و در صورتی که ۵۰ درصد اعتبــار یارانه را صرف خرید ۱۱ قلم کالای 
اساســی کنند ۱۲۰ هزار تومان یارانه بیش تر دریافت می کنند.به 
گفته مرتضوی، هر کسی که جزو پنج دهک اول قرار داشته یا در 
آینده و بر اساس بررسی مجدد آزمون وسع یا اعتراض سرپرست 
خانوار جزو ۱۰ دهک باشد، مشمول دریافت یارانه تشویقی ۱۲۰ هزار 
تومان می شود.برگزاری نشست هفته تعاون از دیگر رویدادهای 
این هفته بود و مهدی مسکنی - معاون امور تعاون وزیر کار - از 
رونمایی ۴۴ هزار میلیارد تومان مشارکت مردمی، رونمایی از هفت 
سرویس سامانه جامع هوشمند بخش تعاون و اتصال تعاونی ها 
به سامانه بورس کالا در هفته تعاون خبر داد.وی گفت سال گذشته 
به گواه گزارش گمرک، بخش تعاون بیــش از ۱.۵ میلیون دلار 
صادرات غیر نفتی داشته که افزایش دو برابری را نسبت به سایر 

بخش ها در امر صادرات نشان می دهد.

 ارزیابی روش تأمین تسهیلات بانک ها
 با حضور ناظران شرعی

رئیس شــورای فقهی بانک مرکزی گفت: ناظران شــرعی در 
اکثر بانک ها استقرار پیدا کردند و دو کار ساده را بر عهده دارند.

مصباحی مقدم رئیس شورای فقهی بانک مرکزی در خصوص 
حضور ناظران شــرعی در بانک ها گفت: ناظران شرعی در اکثر 
بانک ها اســتقرار پیدا کرده و کار خود را آغاز کرده اند.این مقام 
مسئول گفت: ناظران شــرعی دو کار ســاده را به عهده دارند. 
اول این که روش های تأمین تســهیلات را مورد ارزیابی قرار 
می دهند چرا که غالباً بانک ها برای این اقدام خودشان طرح ها 
و ابتکارات تازه ای راه اندازی می کنند براین اساس این ابتکارات 
را باید ناظر شــرعی ما بررســی و بعد باید تأیید کند تا بتوانند 
بانک ها از آن ها استفاده داشته باشند.مصباحی مقدم در ادامه 
بیان کرد: مورد دیگر هم آموزش بانکداری اســلامی است. در 
نهایت برخی از بانک ها را از نزدیک بررسی کردیم و هر دو این 

فعالیت ها به خوبی انجام می گیرد.
 

در ۴ ماه نخست امسال

فولادی ها چقدر نیاز به واردات داشتند؟
طی ۴ ماه نخست امسال، میزان واردات اقلام فولادی به ۹۰۰ هزار 
تن هم نرســیده و فولادســازان نیاز خود را از افزایش تولید داخل 
تأمین کردند.به گزارش ایســنا، بر اساس آماری که توسط انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران در اختیار ایســنا قــرار گرفت، طی چهار 
ماه نخست سال جاری میزان واردات مجموع مقاطع طویل ۲۶.۱ 
درصد بیشتر شده است.میزان واردات مقاطع طویل فولادی که در 
چهار ماهه ابتدایی سال گذشته ۲۳ هزار تن ثبت شده بود در مدت 
مشابه امسال به ۲۹ هزار تن رســیده است.واردات مقاطع تخت و 
محصولات فولادی نیز به  ترتیب ۷۶.۵ درصد و ۷۱.۷ درصد نسبت به 
واردات در چهار ماهه ۱۴۰۱، بیشتر شده است.بیشترین میزان واردات 
فولاد در  مدت مذکور سال جاری مختص محصولات فولادی معادل 
۴۱۹ هزار تن است که نســبت به میزان واردات آن در مدت مشابه 
سال گذشته معادل ۲۴۴ هزار تن، ۱۷۱.۷ درصد افزایش یافته است.

میزان واردات مقاطع تخت فولادی نیز در مجموع چهارماه  ابتدایی 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۷۶.۵ درصد بیشتر شده 
و از ۲۲۱ هزار تن در مجموع واردات طی چهار ماهه سال گذشته به 

۳۹۰ هزار تن در مدت مشابه امسال رسیده است.

اخبار
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نظارت بر حوزه مشاوران املاک و همچنین ثبت قرارداد 
در سامانه املاک و مستغلات و از ســوی دیگر  تولید و 
عرضه بیشتر مســکن و تحویل واحدهای مسکن مهر و 
نهضت ملی مسکن باعث شده است که بازار اجاره مسکن 

امسال روند بهتری را پیش بگیرد



در خبری اعلام شد که بســیاری از متقاضیان سامانه یکپارچه فروش 
خودرو انصراف داده اند که به اعتقاد رئیس اتحادیه فروشندگان خودرو، 

علت این امر کاهش فاصله قیمت خودرو در کارخانه و بازار است.
به گزارش تجارت نیــوز، مرحله دوم ســامانه یکپارچه فروش خودرو 
اواخر فصل بهار سال جاری برگزار شــد که طبق آمار غیررسمی بالای 
۲ میلیون نفر در این ســامانه ثبت نام کردند و بنا بــه برنامه و ظرفیت 
تولید خودروســازان، نوبت تحویل برخی از متقاضیان به ســال آینده 

موکول شد.
با این حال طبق جدیدترین آماری که مدیر ســامانه یکپارچه فروش 
خودرو ارائه کــرده حدود ۱۰ درصــد از متقاضیان خریــد خودروهای 
مونتاژی نسبت به پرداخت وجه خرید خودرو اقدام کرده اند؛ یعنی ۹۰ 

درصد از متقاضیان از خرید خودرو منصرف شده اند.
از سویی دیگر طبق همین آمار، برای یکی از خودروسازان دولتی نیز از 
۲۱۰ هزار نفری که در سامانه ثبت نام کرده بودند فقط ۱۴۰ هزار نفر اقدام 

به تکمیل وجه کرده اند.
سعید موتمنی، رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودروی 
تهران گفت: تقریباً از حدود ســه ماه پیش رکود بازار شــروع شــده و 
همچنان ادامه دارد. در این مدت نوسانات جزئی در قیمت ارز داشتیم 
که این نوسانات خود را در قیمت خودرو هم نشــان داد و ۵ درصدی 
قیمت خودرو بالا رفت اما باز هم همزمان با ورود دلار به کانال ۴۹ هزار 
تومان، قیمت خودرو نیز در بازار پایین آمــد.وی افزود: بنابراین اکثر 
سرمایه گذاران در بازار خودرو که در سامانه یکپارچه فروش خودرو به 
دلیل فاصله قیمتی کارخانه و بازار خودروها ثبت نام کرده بودند وقتی 
می بینند فاصله قیمت خودرو در کارخانه و بــازار تنها یک تا دو درصد 
اســت و حتی در مواردی کمتر از قیمت کارخانه هم شده است، دیگر 
تمایلی به خرید از سامانه ندارند. از سویی دیگر می ترسند که قیمت در 
بازار کمتر هم شود.موتمنی گفت: در حال حاضر در بازار هم معاملات به 
دلیل بحث واردات خودرو در نقطه صفر است و مردم منتظر آئین نامه 

و جزئیات واردات خودرو هستند.
وی تصریح کرد: در حال حاضر خریدار و فروشنده بلاتکلیف هستند و با 
شروع واردات نه تنها بازار خودرو رونق می گیرد بلکه خریدار و فروشنده 

هم تکلیف خود را می دانند.

فروش قسطی؛ راهی برای جذب مشتری
رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودروی تهران در مورد 

اینکه با توجه به کاهش استقبال مردم از خرید خودرو، شرکت ها از چه 
طریقی می توانند خودروی خود را بفروشند، گفت: زمانی که مشتری کم 
می شود شرکت برای فروش محصولات خود فروش قسطی می گذارد 

و پیش بینی می شود که این اتفاق در بازار ایران هم رخ دهد؛ به عنوان 
نمونه یکی از خودروهای شرکت کرمان موتور در بازار ۲۰۰ میلیون تومان 

کمتر از کارخانه است؛ بنابراین به صورت لیزینگی می فروشند.
موتمنی تأکید کــرد: در صورتی که اتفاق خاصــی نیفتد و خودروهای 
خارجی به صــورت واقعی وارد بازار شــوند و به نوعــی عرضه خودرو 

افزایش یابد قطعاً قیمت ها در بازار روند نزولی را ادامه خواهند داد.
رضا فاطمی امین وزیر سابق صمت نیز سال گذشته وعده داده بود که 
باتوجه به اینکه پیش بینی می شــود فاصله قیمت خودرو در کارخانه و 
بازار به هم نزدیک شــود از پاییز ۱۴۰۲ فروش اقساطی خودروها کلید 

خواهد خورد.

کاهش قیمت خودرو درکارخانه و بازار، باعث شده مشتریان تمایلی به خرید از سامانه نداشته باشند

فصل انصراف!

یک کارشــناس اقتصادی معتقد اســت: به دلیل این که هنوز تحریم ها برقرار اســت و سرنوشت 
تحریم ها و اف ای تی اف مشخص نیست، اصلا نمی شود نسبت به آینده امیدوار بود.مرتضی افقه در 
یادداشتی در خبرگزاری خبرآنلاین نوشت: باید گفت اقتصاد امروز ما به خبرهای سیاسی وابسته 
است. این به وضوح مشهود است که یک اتفاقی که برای مثال در یک کشور می افتد، بلافاصله دو 
سه هزار تومان روی قیمت ارز ما تاثیر می گذارد، یا اقتصاد ما این قدر متزلزل است که خبر توافق 
با عربستان، روی آن تاثیر دارد. البته به همان نسبت وفتی یک خبر منفی هم منتشر می شود، 

باز همین تاثیرات منفی خود را دارد.وی افزود: معنای این اتفاقات این است که هنوز شرایط اقتصادی 
با توجه به وابستگی به روابط سیاسی و جایگاه اقتصاد ایران، این قدر متزلزل است که نتوانیم حتی 
چند ماه آینده را هم پیش بینی کنیم.این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: شواهد نشان می دهد که 
توافق برجامی دیگر اتفاق نمی افتد و اگر هم اتفاق بیفتد، یک توافق موقت یکی دو ساله تا پایان دوره 
بایدن خواهد بود و آن هم در حد آزادســازی ارزهای بلوکه شده است.افقه متذکر شد: این می تواند 
یک تاثیر اولیه روی کاهش قیمت ارز داشته باشــد، اما به دلیل این که هنوز تحریم ها برقرار است و 
سرنوشت تحریم ها و اف ای تی اف مشخص نیست، اصلا نمی شود نسبت به آینده امیدوار بود و هر 
لحظه با کمترین خبر مثبت یا منفی در فضای جهانی یا نظام بین الملل، با توجه به وابستگی کشور به 

تجارت خارجی، سفره مردم هم متاسفانه آسیب پذیر خواهد ماند.

پیش بینی یک اقتصاددان از قیمت دلار با آزادسازی ارزهای 
بلوکه شده

انتظارات بازار ترکیه از جراحی اقتصادی؛ 
چرا مقاومت اردوغان شکست؟

بانک مرکزی ترکیه، میزان بهره بانکی را از بیش بالاترین پیش 
بینی ها مشــخص کرد و شــواهد نشــان می دهد که سکاندار 

اقتصادی کابینــه اردوغان، از اختیارات ویژه ای برخوردار شــده 
اســت.به گزارش گروه بین الملل خبرگزاری تســنیم، افزایش 
بهره بانکی در ترکیه، خبر تازه ای نیست اما میزان افزایش بهره، 
همه را شــوکه کرد. بانک مرکزی ترکیه، میزان بهــره بانکی را از 
بیش بالاترین پیش بینی ها مشخص کرد و شواهد نشان می 
دهد که سکاندار اقتصادی کابینه اردوغان، از اختیارات ویژه ای 
برخوردار شده است.اغلب انتظارات تحلیلگران اقتصادی ترکیه 
برای افزایش میزان بهره بانکی، بین ۱8 تا ۲۰ درصد بود و همه بر 
این موضوع متفق القول بودند که اردوغان اجازه نمی دهد بهره 
بانکی از ۲۰ درصد بالاتر برود و حتی برای صدور مجوز ۲۰ درصد 
نیز، بر مهمت شیمشک وزیر اقتصاد و خانم حافظه غایه رئیس 
بانک مرکزی منت گذاشته و کلی غر زده است.اما به ناگهان اعلام 
شد که میزان بهره بانکی در حد ۲۵ درصد خواهد بود. این همان 
رقم مورد انتظار بزرگان بازار تجارت و صنایع ترکیه بود و کســی 
باور نمی کرد که اردوغان به چنین رقمــی رضایت دهد. اما حالا 
مشخص شده که مهمت شیمشک ســکاندار قدرتمند اقتصاد 
ترکیه، اردوغان را به این باور رسانده که اگر قرار است جریان لاغر 
شدن مداوم لیره ترکیه در برابر دلار متوقف شود و نقطه ای برای 
کاهش تورم تعریف شــود، تحقق چنین هدفی با سود کمتر از 
۲۵ درصد بانکی ناممکن است.اغلب اقتصاددانان ترکیه بر این 
باورند که بالا بردن نرخ بهره بانکی، یک تصمیم درست بوده، اما 
با تاخیر چند ماهه اتخاذ شده و نمی تواند اثر سریع داشته باشد. 
آنان بر این باورند که این تصمیم به معنی آغاز یک عمل جراحی 
حســاس بر روی کالبد اقتصاد ترکیه نیست و لازم است هر چه 
زودتر اصلاحات اقتصادی ساختاری مهمی انجام شود که شبیه 
عمل جراحی باشد.مراد مراد اوغلو، از اقتصاددانان مشهور ترکیه 
معتقد است که تیم اردوغان تعلل کرده و در تغییر نرخ بهره، وقت 

کشی کرده است. 
مراداوغلو بر این نکته تاکید می کند که اگر نرخ بهره، 6 ماه قبل 
تغییر می کرد، مردم ترکیه مجبور نمی شــدند بابت تورم، چند 
صد میلیارد لیــره ضرر کنند.»بورجو آیدیــن اوزدوغور« از دیگر 
اقتصاددانــان ترکیه نیز مــی گوید: »تغییر نــرخ بهره، تصمیم 
درستی بوده است. اما متاسفانه، این اقدام دولت، تغییری در 
این واقعیت ایجاد نمی کند که انقباض پولی در ترکیه،  بلندمدت 
و پرهزینه خواهد بود چرا که ما دوباره با شوک های ناشی از تغییر 
نرخ ارز روبرو هستیم و نمی توان انتظار داشت که تورم در کوتاه 
مدت پایین بیاید.«خیری کوزان اوغلــوی اقتصاددان نیز می 
گوید: »بانک مرکزی نرخ بهره را 7۵۰ واحد افزایش داد که بیش 
از حد انتظار بود. در نتیجه، تورم در بالاترین محدوده پیش بینی 
رخ خواهد داد. این بدان معناست که بانک مرکزی پیش بینی 
تورم سال ۲۰۲3 خود را به 6۲ درصد افزایش داده است«.به گفته 
منتقدین، یکی از مهمترین مشــکلات که در عین حال، یکی از 
دلایل عمده بروز بحران اقتصادی ترکیه است، نگرش سیاسی و 
مداخله گرانه شخص اردوغان در تصمیمات بانک مرکزی است.
هر چه باشد، رجب طیب اردوغان رهبر حزب عدالت و توسعه و 
رئیس جمهور ترکیه، سیاستمداری است که به مدت 3 دهه، در 
مقام شهردار استانبول، نخســت وزیر و رئیس جمهور، همواره 
دل در گرو قشــر محافظه کار جامعه داشــته و یکی از انتظارات 
ثابت این قشــر جامعه، کاهش سود ســپرده های بانکی بوده 
است.همین یک سال پیش بود که اردوغان در مراحل مقدماتی 
هدف گذاری بــرای کمپین انتخاباتی خود، به مــردم گفته بود: 
»مطمئن باشید، تا زمانی که این برادر شما مسئولیت در اختیار 
داشته باشد، اجازه نمی دهد ســود بانکی بالا برود«.طاها آک 
یول از تحلیلگران ترکیه نوشته اســت: »علی باباجان و چندین 
مقام دیگر، هم در مقام وزیر اقتصاد و هم به عنوان رئیس بانک 
مرکزی، در چند سال گذشته، به خاطر مخالفت با سیاست های 
مالی اردوغان و عقیده راسخ به ضرورت استقلال بانک مرکزی، 
برکنار شدند. اردوغان چهار رئیس بانک مرکزی را تنها به این دلیل 
عزل کرد که از او حرف شــنوی نمی کردند! حالا امیدوارم همان 
بلای قبلی بر سر مهمت شیمشک و رئیس بانک مرکزی نیاید و 

دست کم تا ۵ سال دیگر بر سر پست خود بمانند«.

نگاه

اقتصاد۲۴ نوشــت: عبادا... محمدولی، کارشناس بازار طلا و 
ســکه با بیان اینکه در حال حاضر بازار نقره و مصنوعات بدلی 
نســبت به بازار طلا داغ اســت، گفت: با پایان ماه صفر و آغاز 
مناسبت ها و مراسم ها احتمالا روند قیمت سکه و طلا به سمت 

افزایش می رود.
وی افزود: وضعیت بازار طلا و سکه در حال حاضر نسبت به دو 
ماه قبل هیچ فرقی نکرده و رکود کامل بر بازار حاکم است، چون 

خریداری در بازار نیست.
این کارشناس بازار طلا و سکه با بیان اینکه در بازاری که مشتری 
نباشد رکود موج می زند، گفت: نبود مشتری نشان دهنده این 
است که مردم شــاهد بی ثباتی قیمت سکه و طلا هستند و به 
همین دلیل کســی که قصد فروش دارد، نمی فروشد و منتظر 
افزایش قیمت می ماند و کسی که قصد خرید دارد، صبر می کند 

تا شاید ارزان تر شود.
محمدولی در مورد ثبات قیمت ســکه و طلا در ۵ ماهه نخست 
امســال گفت: قیمت ســکه و طلا در حالی در ۵ ماهه نخست 
سال ثبات نسبی داشته که باید توجه کنیم خبرهای سیاسی، 
اقتصادی و... می توانــد تاثیر بزرگی روی قیمت طلا و ســکه 
داشته باشد و شوک های ریزشــی یا افزایشی به قیمت ها در 

بازار وارد کند.
این کارشناس بازار طلا و سکه در پاســخ به سوال اقتصاد ۲۴ 
مبنی بر اینکه آیــا تقاضای خرید طلا به بــازار بدلیجات و نقره 
منتقل شده است؟ گفت: سال های ســال است که عروس و 
دامادها به جای خرید طلا و ســکه به خرید نقره یا بدلیجات 

روی آورده اند.

عضو کمیسیون صنایع مجلس:

بازار خودرو در رکود است

بهزاد رحیمی، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگو با افکارنیوز درمورد وضعیت بازار خودرو بیان داشت: مدتی است 
بازار خودرو به حالت رکود رسیده است و علت اصلی ناتوانی مردم در خرید 
است. قدرت خرید مردم به واسطه کاهش ارزش پول ملی و قدرت گرفتن 
دلار کاهش یافته است.وی افزود: هرچند مدتی تعدادی از مردم به سمت 
خرید و فروش خودرو رفتند؛ اما نوسانات شدید و غیرقابل پیش بینی 
بودن قیمت ها و رفتار دلالان موجب شد که حباب قیمتی این محصول 
غیرواقعی بزرگ شود.رحیمی بیان داشت: اکنون اما به دلیل تداوم این 
وضعیت، ثباتی در رفتار خریداران واقعی ایجاد شده و تقریبا می توان گفت 
که نوسانات به حداقل رسیده است و اکنون زمان وارد شدن خودروهای 
خارجی به بازار است.این عضو کمیسیون صنایع مجلس ضمن تاکید بر 
اینکه مانعی برای واردات خودرو وجود ندارد، مطرح می کند: اکنون تمام 
مصوبات و قوانین برای واردات خودروی نو و دست دوم با استاندارد یورو 
۵ فراهم است و هیچ مانعی برای واردات وجود ندارد. چرا که با وجود رکود 
اما قیمت خودرو در بازار بسیار بالا و غیرقابل توجیه است.وی تاکیدکرد: 
طبق آخرین خبری که از سازمان توسعه تجارت منتشر شده است ۵ هزار 

خودروی خارجی در گمرکات منتظر ترخیص است. 

اتفاقی عجیب در بازار مسکن

 خرید و فروش خانه، دلاری شد؟

نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک درباره ماجرای فروش دلاری مسکن 
توضیح داد.داود بیگی نژاد در کافه خبر خبرگزاری خبرآنلاین در پاسخ به این 
پرســش که در حال حاضر گزارش هایی از ماجرای فروش دلاری مسکن 
در برخی از مناطق تهران شنیده می شود. آیا این موضوع در حال رخ دادن 
است و این که دلار به عنوان پول نقل و انتقال برای مسکن تبدیل شده است؟ 
افزود: ما اصلا بحثی به عنوان خرید دلاری و قیمت های دلاری نمی توانیم 
داشته باشــیم.وی عنوان کرد: در قراردادهایی که به مشاوران املاک داده 
شده، فقط وجه رایج کشور که ریال است را می توان ثبت کرد. پس امکان 
این که ما در قراردادها بخواهیم وجهی خارج از ریال ثبت کنیم، وجود ندارد.

نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک تصریح کرد: اما به دلیل نوساناتی که 
اخیرا در موضوع دلار شاهد بودیم، یک عده از کارشناسان، قیمت دلاری برای 
مسکن تعیین کردند. یعنی گفتند در فلان سال، قیمت یک مترمربع در یک 
منطقه برای مثال ۱۰۰ دلار بوده است. حالا ۱۰۰ دلار آن زمان چقدر بوده و امروز 
چقدر شده است.بیگی نژاد متذکر شد: در این شرایط، متاسفانه به اشتباه این 
برداشت می شود و فکر می کنند مشاور املاک می تواند ثبت دلاری داشته 
باشد؛ در صورتی که اصلا قراردادهایی که در سامانه کدرهگیری ثبت می شود، 

فقط وجه رایج کشور که همان ریال است را می توان ثبت کرد.

بازار داغ خرید بدلیجات به جای طلا
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هفتهنامه
اقتصادی
اجتماعی

 زمانی که مشــتری کم می شود شــرکت برای فروش 
محصولات خود فروش قسطی می گذارد و پیش بینی 
می شود که این اتفاق در بازار ایران هم رخ دهد؛ به عنوان 
نمونه یکی از خودروهای شرکت کرمان موتور در بازار ۲۰۰ 

میلیون تومان کمتر از کارخانه است

ژه
سو



ایرنا  رئیس هیئت امنای ســتاد دیه کشور گفت: 
اکنون ۱۲ هزار و ۶۵۰ زندانی جرایم غیرعمد در 
زندان به سر می برند که از این تعداد ۲۲۴۴ نفر بدهکاران مهریه و ۱۸۳ 
نفر هم بدهکاران نفقه هستند.سید اسدا… جولایی در نشست خبری با 
بیان اینکه در آستانه بیست و پنجمین سالگرد شهادت شهید لاجوردی 
قرار داریم، افزود: ستاد دیه کشور در ماه مبارک رمضان سال ۱۳۶۹ آغاز 
به فعالیت کرد و تاکنون ۱۶۰ هزار نفر از زندانیان جرایم غیرعمد با همراهی 
مسئولان ادوار مختلف و حمایت خیران از بند رهایی یافتند.وی ادامه 
داد: امسال نیز سه هزار و ۲۷۴ زندانی جرایم غیرعمد از زندان آزاد شدند 
که از این تعداد ۳۱۴۲ نفر مــرد و ۱۳۲ زن بودند.جولایی با بیان اینکه 
طلبکاران همواره در خط مقدم برای آزادی زندانیان با ستاد دیه همکاری 
دارند، افزود: مبلغ بدهی مددجویانی که از ابتدای سال آزاد شدند، حدود 
۴۲۰۰ میلیارد تومان بــود که در نتیجه تلاش هــای کمیته های صلح و 
ســازش، طلبــکاران از ۲۳ درصد طلــب خود گذشــت کردند.رئیس 
هیئت امنای ستاد دیه کشور گفت: حدود ۹۸ درصد زندانیان آزاد شده، 
بدهکاران مالی بودند و آمار بدهکاران ناشی از تصادفات فوتی و جرحی 
کاهش بسیار محسوس و اکنون تقریباً به صفر رسیده است و با اصلاح 
قانون به جای اینکه تعداد ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار زندانی در زندان باشند فقط ۱۲ 
راننده در زندان هستند.جولایی ادامه داد: اکنون ۱۲ هزار و ۶۵۰ زندانی 
جرایم غیرعمد در زندان به سر می برند که از این تعداد ۲۶۹ زن و ۱۲ هزار 
و ۱۸۱ مرد هستند.وی اضافه کرد: اکنون زندانیان حوادث رانندگی ۱۰۸ 
نفر هستند که به دلیل نداشتن گواهینامه یا محکومیت کیفری در حبس 
هســتند همچنین ۴۱ زندانی مربوط به حــوادث کارگاهی، ۹۹ زندانی 
مربوط به جرایم شبه عمد هستند.رئیس هیئت امنای ستاد دیه کشور 
اظهارداشت: اکنون عمده زندانیان جرایم غیرعمد بدهکاران و محکومان 
مالی هستند که تعداد آنها ۹۹۵۱ زندانی است و از این تعداد ۲۲۴۴ نفر 
بدهکاران مهریه هستند و پیگیری های در کمیسیون قضایی برای رفع 
مشکل این زندانیان انجام شده است همچنین بدهکاران نفقه هم ۱۸۳ 
نفر بودند که همه این موارد غیرعمد و غیر کلاهبرداری بود.جولایی با بیان 
اینکه محرم، ماه احیای جان و ماه رحمت برای زندانیان غیرعمد است، 
افزود: شــیوع کرونا با همه تلخی های خود اما عامل بسط بسیاری از 
سنت های حســنه مانند تخصیص هزینه مربوط به آیین های ترحیم 
اموات به ســتاد دیه و به طور ویژه اختصاص کل یا بخشــی از نذورات 
حسینی )اطعام و احســان( به امر پر فضیلت آزادی زندانیان غیرعمد 
شد.وی با اشاره به شیوع بیماری کرونا و برگزاری جشن های گلریزان که 

به صورت مجازی برگزار شد، اظهار داشت: با فروکش کردن این بحران، 
طبق نظر همکاران ســتادی پیش بینی می شــد این منابع ارزشمند و 
صددرصد مردمی فروکش کند؛ اما پس از کنترل نسبی شرایط حادث 
شده، بعد از اپیدمی بسیاری از اعضای تکایا و حسینیه ها با دغدغه حل 
معضلات امت اسلامی، محرم امسال در سایه همدلی طبقات مختلف 
اجتماعی و کثرت برنامه های دایر بر تعظیم شعائر، امسال در کنار اقامه 
عزا برای سیدالشهدا در حوزه حمایت از زندانیان نیازمند تحت حمایت 
ســتاد دیه نیز درخشان ظاهر شــدند.وی ضمن دعوت از خیران برای 
پیوستن به پویش آزادی زندانیان غیرعمد تا اربعین گفت: پویش »به 
برکت این بیرق« در ماه های محرم و صفر امســال برگزار می شود و در 
روزهای باقیمانده ماه صفر، آحاد مردم از هر طیف و گرایشی، تحت لوای 
واحدی با شعار »هر هیئت، آزادی یک زندانی غیرعمد« که در هر استان 

با عناوین اختصاصی مانند »طرح سفینه النجات در خوزستان«، »نذر 
حریت در کرمان« و یا »نذر رهایی در خراسان رضوی« پیگیری و اجرا 
می شود؛ می توانند ضمن تغییر احوال خود به سهم و توان مالی خود در 
حل مشکلات آزادی زندانیان غیر بزهکار نیز نقش آفرین باشند.جولایی 
افزود: هموطنــان که تا به امــروز از این فیض محروم بــوده یا تمایل 
مشارکت مجدد در پیوســتن به پویش مردمی ویژه عزاداری حضرت 
سیدالشهدا را دارند، می توانند برای مشارکت در پویش »به برکت این 
بیرق« که از ابتدای محرم الحرام با هدف آزادی حداکثری ۳۸۰۰ بدهکار 
مالی تشکیل شده و تا اربعین حسینی ادامه خواهد داشت، با مراجعه 
به پایگاه ستاد دیه کشور به نشانی www. ipro.ir به صورت آنلاین یا با 
استفاده از شماره کارت و حساب های درج شده در صفحه نسبت به اهدا 

مبالغ خود برای این منظور اقدام کنند.

رئیس هیئت امنای ستاد دیه:

۲۲۴۴ بدهکار مهریه در زندان هستند

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فراجا با اعلام فهرســت داروهای ممنوعه برای ســفر به عراق به 
زائران توصیه کرد: از حمل و نگهداری داروهای گیاهی مانند شــیرین بیان، قره قروت و... که از لحاظ 
ساختاری شباهت زیادی به مواد مخدر دارد و به دلیل عدم مصرف ممکن است برای مأموران عراقی 
ناشناخته باشد، خودداری کنند.به گزارش ایسنا، سردار ایرج کاکاوند باشاره به تسهیل شرایط سفر 
زائران کشورمان به عراق اظهار کرد: پلیس با هدف صیانت از عزت و اعتبار هموطنان و نیز پیشگیری و 
به حداقل رساندن عواقب مرتبط با مواد مخدر حین برگزاری مراسم پر شور اربعین حسینی و سفر 
زائرین کشورمان به عراق، نسبت به حمل مواد مخدر توسط افراد حتی به مقدار کمتر از یک گرم 
حساسیت بالایی داشته و در صورت مشاهده با چنین مواردی برابر قانون با مجرمین برخورد می 

کند.وی تصریح کرد: کارکنان مجرب پلیس مبارزه با مواد مخدر در تمامی فرودگاه های کشور، پایانه ها 
و مرزهای خروجی کشور حضور دارند و با بهره گیری از تجهیزات فنی پیشرفته، دستگاه ها و  سگ های 
موادیاب و نیز چهره زنی و رصد و بازرسی وسایل همراه زائران از خروج مواد مخدر جلوگیری می نمایند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فراجا در ادامه گفت: به استناد ماده ۱۷ اصلاح قانون مبارزه با مواد 
مخدر مصوبه ۹/ ۵/ ۱۳۸۹ مجمع تشخیص مصلحت نظام اگر از زائری مواد مخدر یا روان گردان به هر 
میزان کشف شود، ضمن جلوگیری از ادامه سفر و توقیف گذرنامه فرد خاطی، در مرحله اول به مدت 
یک تا پنج سال و در مرحله دوم پنج تا ۱۵ سال از کشور ممنوع الخروج می شود و بر اساس قانون مبارزه 
با مواد مخدر کشــور عراق، هرکس در حوزه مواد مخدر سنتی و صنعتی اعم از خرید، فروش، مصرف 
و... دستگیر شود مجازات خواهد شد و جزای آن از ۱ تا ۳ سال حبس و جریمه نقدی آن از ۱۵ میلیون 

تا ۳۰ میلیون تومان خواهد بود.

فهرست داروهای ممنوعه در عراق 

بنا بر اعلام وزیر سابق آموزش وپرورش، طبق سرشماری سال 
۱۳۹۵ تعداد ۸ میلیون و ۷۹۵ هزار بی ســواد مطلق در کشور 

وجود دارد.
به گزارش ایسنا، یوسف نوری با حضور در شبکه آموزش سیما 
در خصوص عملکرد و چالش های ســوادآموزی در جمهوری 
اســلامی ایران، اظهار کرد: آماری در خصوص بی سوادها در 
سال ۱۳۹۵ داریم که آمار اعلام شــده از سوی مرکز آمار ایران 
و بر اســاس خوداظهاری اســت. بر اســاس این آمار طبق 
سرشــماری ســال ۱۳۹۵ تعداد ۸ میلیــون و ۷۹۵ هزار نفر 

بی سواد داشتیم.
وی با بیــان این کــه آمار ایــن تعداد بی ســواد بر اســاس 
خوداظهــاری افــراد و مربوط بــه افراد ۶ســاله بــه بالایی 
اســت که بی ســواد مطلــق هســتند و خواندن و نوشــتن 
هم بلــد نیســتند، افــزود: البتــه در ســال ۵۵ ایــن آمار 
۱۴ میلیــون و ۲۰۰ هــزار نفر بوده اســت. تخمیــن من برای 
 آمــار بی ســوادی مطلــق بــرای ســال جاری هــم همین

 حدود است.
نوری با اشاره به این که هدف گذاری ما برای آموزش از ۶ تا ۴۹ 
سال است و این امر در حالی است که هدف گذاری دنیا برای 
آموزش تا آخر عمر است، ادامه داد: ما برای آموزش ۴۹ سال 
به بالا کاری انجام نداده ایم. تحقیقی را می دیدم که می گفت 
  GDP به ازای هر ۱۰ درصد افزایش ســوادآموزی، دو درصد به

یعنی تولید ناخالص ملی اضافه می شود.

معاون وزیر بهداشت اعلام کرد

پیکان تبلیغ دخانیات به سمت زنان و جوانان

معاون بهداشت وزارت بهداشت با تأکید بر اینکه سویه جدید کرونا هنوز 
به ایران نرسیده، درعین حال درباره واکسن آنفلوانزا گفت: پیش بینی 

می کنیم کار تزریق این واکسن را از اواخر شهریورماه آغاز کنیم.
دکتر حسین فرشیدی در نشســت خبری »روایت سلامت در دولت 
مردمی«، گفت: بهداشت و درمان همیشه به عنوان مکمل کنار یکدیگر 
هستند؛ در حوزه بهداشــت دو موضوع بســیار مهم را دنبال کردیم که 
شــامل اجرای برنامه جمعیت و برنامه سلامت خانواده و نظام ارجاع 
بود. امیدواریم در حوزه بهداشت بتوانیم با اجرای خوب برنامه سلامت 

خانواده بسیاری از برنامه ها را طراحی کنیم.
وی افزود: طی پارسال و امسال روند کرونا تحت کنترل بهتری درآمد؛ 
ولی تبعات آن تازه آغاز شده اســت و بخش اداره بیماری های واگیر 
و غیرواگیر به آن پرداخته اند تا به تاب آوری نظام ســلامت بپردازیم. 
ساختارهای نظام ارائه خدمات ســلامت درگیر کرونا شدند؛ ولی این 
کار در کنار اجرای ســایر برنامه ها پیش رفت. اگر بــه کرونا نگاه کنیم 
به طورکلی ارائه خدمات تحت تأثیر قرار گرفت؛ اما تلاش شد تا خدمات 
کامل ارائه شود و عاملی که بیماری هم بر زمین نماند، به علت خدمات 

بهداشت و نظام بهداشت بود که نظام درمان را سرپا نگه داشت.

 فارغ التحصیلی دانشجو معلمان مشروط
 به آموختن حداقل ۱۲ مهارت تربیتی

وزیر آموزش وپرورش گفت که فارغ التحصیل شــدن دانشــجو معلمان 
منوط به آموختن حداقل ۱۲ مهارت تربیتی است.به گزارش ایسنا، رضامراد 
صحرایی در آئین اختتامیه چهل و یکمین دوره مسابقات قرآن، عترت و 
نماز دانش آموزان دختر برگزیده سراسر کشور، بخش پژوهشی که در تالار 
انتظار شهر کرمانشاه برگزار شد، ضمن گرامیداشت فرارسیدن هفته دولت، 
شــهیدان معلم، رجایی و باهنر را نماد دولتمردی در تراز انقلاب اســلامی 
دانسته و افزود: مردم شــهیدپرور و مهمان نواز کرمانشاه، دیروز پشتیبان 
رزمندگان، و امروز میزبان زائران اباعبدالله هستند.وزیر آموزش و پرورش 
با اشاره به اهمیت اجرای ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش، قرآن را 
مبنا و محور تعلیم وتربیت رسمی عمومی دانسته و تصریح کرد:   ترویج این 
سند، گامی در راه ترویج تربیت اسلامی است.وی، توجه به نقش اسوه ای، 
تربیتی و هدایتی پیامبر اکرم )ص( و ائمه معصومین، آموزه های بنیادین 
مهدویت، میراث نظری و عملی ماندگار حضرت امام خمینی )ره( و تعمیق 
پیوند با نظام و انقلاب و نهایتاً تعلیم وتربیت شــش ســاحتی را برخی از 
مهم ترین نکات مصرح در سند تحول بنیادین عنوان کرد و گفت: برخی از 
ناهنجاری های اجتماعی معلول عدم توجه به مفاد این سند فرادستی و 

اجرای اسنادی بیگانه به کشور در سنوات گذشته است.

وزیر سابق آموزش وپرورش:

 نزدیک به ۹ میلیون بی سواد مطلق 
در کشور وجود دارد

رئیس اداره گذرنامه و مهاجرت فرماندهی انتظامی 
استان خبر داد:

دریافت سریع گذرنامه اربعین از طریق 
اداره پست

گذرنامه زیارتی اربعین از طریق پســت برای متقاضیان ارسال 
می شــود.رئیس اداره گذرنامه و مهاجرت فرماندهی انتظامی 
استان اصفهان گفت: برای تسریع در سفر زائران اربعین حسینی 
)ع( تســهیلات ویژه ای برای دریافت گذرنامــه متقاضیانی که 
درخواست خود را از تاریخ ۲۹ مردادماه به بعد در قرارگاه اربعین 
واقع در خیابان رودکی شهر اصفهان ثبت کردند فراهم شده است.

سرهنگ نعمت ا… طاهرپور افزود: این افراد ۴۸ ساعت پس از 
تاریخ تحویل درخواست خود به قرارگاه اربعین پلیس اصفهان 
می توانند با ارائه کارت ملی به اداره پست استان اصفهان در خیابان 
نشــاط مراجعه و گذرنامه زیارتی خود را دریافت کنند. او گفت: 
درخواست های قبل از ۲۹ مردادماه از طریق پست به نشانی های 

اعلام شده از سوی زائران متقاضی گذرنامه ارسال خواهد شد.
 

واریز هزینه به حساب شرکت های 
سرویس مدارس ممنوع

به گزارش خبرگزاری صداوسیما، رئیس اداره انجمن اولیاومربیان 
اداره کل آموزش وپرورش باتوجه به طراحی سامانه جدید ثبت نام 
سرویس و آغاز به کار این سامانه از اوایل شهریور گفت: با تغییرات 
انجام شده اولیا از واریز هر گونه وجه به حساب شرکت ها خودداری 
کنند و شــرکت ها نیز حق ارســال پیامک واریز ندارند.شــهرام 
صانعی افزود: مدارس تا اطلاعیه و بخشنامه بعدی حق مذاکره 
و تفاهم نامه با هیچ شرکتی را ندارد تا ســامانه راه اندازی شود و 
تعرفه های جدید قیمتی اعلام شود.وی گفت: اولیا با مراجعه به 
سامانه جدید که با همکاری سازمان تاکسیرانی اصفهان طراحی 
شده و به زودی فعال می شود، شرکت های منتخب را مشاهده، 

انتخاب و به حسابشان وجه واریز می کنند.
 

رییس پلیس فتای اصفهان:

لینک استعلام وضعیت یارانه 
کلاهبرداری بود

 رییس پلیس فتــای فرماندهــی انتظامی اســتان اصفهان از 
شناسایی کلاهبردار سایبری که به بهانه استعلام علت قطع شدن 
یارانه، اقدام به ارسال پیامک جعلی و برداشت ۴۰۰ میلیون ریالی 
از حساب شــهروندان کرده بود، خبر داد.سرهنگ سید مصطفی 
مرتضوی در گفت وگو با خبرنگار ایمنــا، اظهار کرد: با ارائه مرجوعه 
قضایی توسط تعدادی از شهروندان مبنی بر برداشت غیر مجاز از 
حساب بانکی آنها پس از ورود به لینکی ناشناس جهت پرداخت 
کارمزد استعلام کد ملی سرپرست خانوار، بررسی موضوع در دستور 
کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.وی افزود: با انجام تحقیقات 
اولیه توسط کارشناسان پلیس فتا مشــخص شد متهم با ارسال 
پیامکی حاوی لینک جعلی درگاه بانکی به مالباختگان با عنوان 
»یارانه شما قطع خواهد شد«، اطلاعات بانکی شکات را دریافت و 
نسبت به برداشت غیرقانونی از حساب بانکی آنها اقدام کرده است.

 

درمان رایگان یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر 
در پایتخت

سرپرست اداره کل بیمه سلامت استان تهران گفت: بیمه به جای 
آنکه یک پوشش حمایتی باشد، یک تضمین است؛ در واقع ما یک 
ســرمایه گذاری می کنیم تا روزی به کار آید. بــه عنوان مثال برای 
اجرای طرح پزشــکی خانواده ۴۰ همت )هزار میلیارد تومان( در 
نظر گرفته شده اســت که ۱۸.۵ همت آن برای سطح یک خدمات 
است؛ اما، برای اینکه بدانیم در کل کشور چقدر برای بیمه سلامت 
هزینه شده است باید محاسبات انجام دهیم؛ چراکه پرداخت در 
صندوق های مختلف سازمان، متفاوت است.وی با تأکید بر اینکه 
پوشــش خدمات بیمه تأمین اجتماعی و بیمه سلامت در مراکز 
درمانی دولتی یکسان اســت،   اظهار کرد: تنها تفاوت این است که 
تأمین اجتماعی برخی مراکز درمانی ملکی دارد که اغلب خدمات 
در این مراکز رایگان است؛ ولی در سایر مراکز نوع پوشش خدمات 
ارائه شده در این دو سازمان بیمه گر تفاوتی نمی کنند.او در خصوص 
سیاست مهم دولت سیزدهم در راستای افزایش پوشش بیمه ای در 
جامعه،   بیان کرد: دولت در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری 
که فرمودند »می خواهیم در کشور اگر فردی بیمار می شود به جز رنج 
مریض داری، رنج دیگری نداشته باشد« تصمیم گرفت تا بیمه کردن 

اقشار کم درآمد و آسیب پذیر را در اولویت خود قرار دهد.
وی افزود: در ابتدا طرح بیمه کردن افراد آسیب پذیر، با سه دهک 
اول درآمدی به صــورت رایگان آغاز شــد و بعداً بــه ۵ دهک اول 
معیشــتی افزایش یافت و اکنــون ۵ دهــک اول درآمدی تحت 

پوشش بیمه رایگان سلامت قرار گرفته اند. 

اخبار
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استان های شــمالی تقریبا به یکی از مقاصد  ایسنا
سفر چهارفصل در ایران تبدیل شده اند که در 
عین حال، طیف گسترده ای از تجربه های متفاوت برای گذراندن یک 
تعطیلات کوتاه یا بلندمدت را در اختیار می گذارند، اما بیشتر سفرها، به 
چند شهر محدود شــده که البته معمولًا تمام این شــهرها »شمال« 
خطاب می شــود و بیشــتر فعالیت ها هم شــکل ســنتی دارد. اوج 
ماجراجویی ها شاید به چشیدن طعم خوراک های محلی، کمپینگ و 
شــب مانی در طبیعت، پیاده روی در ســاحل و جنگل و یا کوهنوردی 
محدود شود، درحالی که اگر در جســت وجوی کشف اسرار زندگی در 
مناطق شمالی ایران باشید، می توان سفر متفاوتی را رقم زد. مقصد این 
سفرنامه تنکابن است؛ منطقه ای میان رامسر، عباس آباد و چالوس و 
چند تجربه ای که می تواند سفر به این منطقه را اندکی متفاوت کند، به 
اشتراک گذاشته شــده است. تنکابن در همســایگی دریای کاسپین 
)خزر( و جنگل های هیرکانی با قدمتی چند ده میلیون ساله قرار دارد و 

مقصدی جذاب برای شیفتگان چای، مرکبات و گیاه خواران است.

بشقاب غذای شمالی
غذاهای غرب مازندران خیلی شبیه غذاهای گیلان است. ماهی سفید 
کباب شده، مرغ دشتی و مرغ ترش شکم پر از جمله خوراک هایی است 
که محلی ها حتما پیشــنهاد می کنند و در بیشتر رستوران های تنکابن 
هم پیدا می شوند، اما شاید خوشــمزه ترین آن ها را در آشپزخانه های 

خانگی و بومگردی ها بتوان پیدا کرد، مثل آشــپزخانه بومی در عِسل 
)اِسل( محله که غذاهای آن قبل و بعد از کوه پیمایی در دشت دریاسر 
و احتمالًا بعد از صعود به قله ســیالان، حســابی به جان می نشیند. 
آشپزخانه بانویی که فقط آشپزی نمی کند، با مسافرانش گپ می زند، 
داستان تعریف می کند و گاهی هم راز خوشمزه شدن غذاهایش را افشا 
می کند.طعم متفاوت ترین بشقاب غذای شهسوار )تنکابن( را هم در 
قلب جنگل های چند میلیون ســاله هیرکانی می توان چشید، در خانه 
روستایی بانویی که ســفره رنگین آن برای مهمانانش معمولًا ترکیبی 
از غذاهای گیاهی مثل پولا ســرتره، بادمجان کباب و پنیر بُرشته و نان 

محلی کلوا است که برای گیاه خواران می تواند جذاب  باشد.
اما کوچه کبابی ها که شبیه تمام راسته های خوراکی است، جاذبه دیگر 
تنکابن است که دوستداران گوشــت و کباب نباید از کنار آن ساده گذر 
کنند. این کوچه از بازارهای قدیمی شهسوار به شمار می آید و کبابی های 
آن از جمله قدیمی ترین کسبه  این شهر هستند. کوچه کبابی ها که بوی 
دود آن هفت کوچه آن طرف تر هم به مشــام می رســد، در کنار گشت 
شــهری و برای بعد از پیاده روی کنار رودخانه »چشمه کیله« پیشنهاد 

می شود.

ملاقات با آخرین نسل از ساکنانِ جنگل های چند میلیون ساله
خانه ای که در روستای حاجته واقع شده است و از جاده لشتو دسترسی 
دارد، تنها یک مقصد خوشمزه نیست؛ جایی است که می توان تجربه 
هم زیســتی با خانواده ای را که جزو آخرین نسل از روستاییان ساکن 
در جنگل هســتند، به دســت آورد. روســتایی هایی کــه هنوز بخش 
زیادی از مواد مورد نیاز زندگی را خودشــان تأمین می کنند و جمعیت 

روستای شان شدیدا رو به کاهش رفته است.
در همین خانــه می توان در فرایند تهیه چای به ســنتی ترین شــکل 
ممکن مشارکت داشت. در جریان تولید چادرشب بافی و پارچه های 
منقرض شده ای که احیا شــده اند، قرار گرفت و زیستن با روستاییان 
ساکن در جنگلی را که از عصر دایناسورها باقی مانده است، تجربه کرد. 
مهم تر آنکه برای به دست آوردن این تجربه بکر در عین احترام به جامعه 

میزبان، لازم است با راهنماها و آژانس های گردشگری محلی هماهنگ 
کرد تا آرامش و نظم روستا و اهالی آن بر هم زده نشود.

خواب عمیق در باغ چای
باغات چای در تنکابن گســترده اســت، هرچند بیشــتر آن ها به ویلا 
تبدیل شــده اند، اما هنوز هم این منطقه به چای و مرکباتش معروف 
است. اگر در روســتای حاجته می توان در فرآیند تولید دستی چای 
مشارکت داشــت و در بازار ســنتی ماهیگیران تنکابن می توان طعم 
چای  دمی ایرانی را نوشید، در روستای گرماپشته می توان چای چینی 
و البته عمیق ترین خواب را در باغ پرشــیب چای تجربــه کرد؛ باغی 
که حالا کندوج ها و کلبه های کاه گلی و چوبــی آن به بومگردی تبدیل 
شده و یکی از بکرترین تجربه ها را برای مسافران ماجراجو، ورزشکار 
و طبیعت دوســت رقم زده است.ســپری کردن اوقات در باغ چای و 
مشــارکت در چیدن برگ های چای، که البته این مــورد باید در فصل 
برداشت اتفاق افتد، برای مسافران شــمال حتما تجربه ای متفاوت 
است. برگ سبز چای را هر سال در ســه چین بهاره، تابستانه و پاییزه 

برداشت می کنند و فقط سه رخ برگ سبز چای چیده می شود.

باغ چای و کندوجی که به بومگردی تبدیل شده است
تنکابن فقــط حدود ۶۰ بومگــردی و ۱۶ هتل، متــل و مهمانپذیر دارد 
و تقریبا پاســخگوی هر ســلیقه ای اســت، که یک ویژگی خاص در 
میان شــهرهای گردشگری محسوب می شــود و از این نظر می تواند 
تجربه متفاوتی را در ســفر رقم بزنــد. این اقامتگاه هــا از همه نوع و 
هر شــکلی هســتند؛ از کندوج ها تا خانه های اعیانی و هتل ویلاهای 
ساخته شده.کندوج، سازه ای است که شالی کاران از آن برای نگهداری 
و انبارکردن ساقه های شالی برنج استفاده می کنند، اکنون در بسیاری 
از روســتاهای تنکابن نمونه ای از این کندوج ها به اقامتگاه بومگردی 
تبدیل شده است. در یکی از باغ های چای روستای گرماپشته، نمونه ای 
از کندوج ها برای اقامت گردشــگران و مسافران ساخته شده است تا 

 ناآرامی های روزمره را با باغ سبز چای دفع کنند.

چندتجربه متفاوت در سفرِ شمال

ملاقات با آخرین نسل از ساکنانِ جنگل های چند میلیون ساله

۲۱ آگوســت برابر با ٣٠ مردادماه بنابه درخواست جمهوری اســلامی ایران از سوی سازمان کنفرانس 
 اسلامی به عنوان روز جهانی مسجد نام گذاری شده است. به گزارش ایسنا، در همین راستا یک هفته 
برنامه هایی برای تکریم و تجلیل مساجد اجرا می شود که یادآور روز تلخ به آتش کشیدن مسجدالاقصی 
توسط صهیونیست هاست. هفته تکریم و تجلیل مساجد از ۳۰ مردادماه تا پنجم شهریورماه در ایران 
به طور گسترده در دستور کار قرار گرفته است. اما نادیده گرفتن مسجد شهر قدیم جیرفت با قدمت 
۱۰۰۰ساله به عنوان پیشینه معنوی، مذهبی و تاریخی که همچنان در لابه لای تقویم کاری مسئولان امر 
گم شده، گلایه مندی جمعی از فعالان و دوستداران میراث فرهنگی را به همراه دارد و اینکه در حالی 
این روزها شاهد به تصویرکشیدن برنامه های مساجد و خادمان همدلی و انسجام مسلمانان 

هستیم که با  یادآوری طنین اذان در این مسجد در ســال ۱۳۹۱ به همت امام جمعه وقت و جمعی از 
خبرنگاران دلخوش هســتیم که به عنوان احیای معنویت در دل  شهر افسانه ای در گوشه ای از  صفحه 
خاطراتمان به یادگارمانده است. فرماندار جیرفت در گفت وگو با ایسنا در پاسخ به چرایی بی توجهی ها به 
ابنیه تاریخی با اشاره به قدمت تاریخی شهر قدیم جیرفت به عنوان یک ظرفیت معنوی و تاریخی گفت: 
نهادهایی که وظیفه ذاتی شان در حوزه مساجد است باید مناسبت های ملی را رصد و در برنامه کاری خود 
بگنجانند. احمد بلندنظر با ابراز تأسف از بی توجهی به آثار باستانی و بناهای تاریخی افزود: دغدغه ها و 
انتقادات فعالان و دوستداران حوزه میراث فرهنگی بجاست و حتماً برای تکریم و معرفی هر چه بیشتر 
مسجد موردنظر برنامه ریزی خواهیم کرد. وی، هم افزایی دستگاه های متولی فرهنگی، مذهبی و هنری 
را در معرفی و تبیین جایگاه میراث معنوی مورد تأکید قرارداد و گفت: بنده به عنوان فرماندار از مسئولان 

ذی ربط گله دارم که چرا در این زمینه هیچ هماهنگی و برنامه ریزی نداشته اند.

فراموشی مسجد ۱۰۰۰ هزارساله شهر قدیم دقیانوس در روز جهانی مساجد   

آخرین وضعیت مرمت کاخ 
ناصرالدین شاه در البرز

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز گفت: 
شاهد اتفاقات خوبی در مجموعه کاخ ناصری هستیم و مرمت آن 
با سرعت قابل قبولی در حال انجام است.رحیم خاکی در گفت وگو 
با ایسنا با اشاره به آخرین وضعیت مرمت کاخ ناصری اظهار کرد: 
در اوایل آغاز این پروژه مشکلاتی از جمله عدم تعامل و همکاری 
مناسب ساکنان روستا وجود داشت که خوشبختانه با توضیحات 
کافی و توجیه اهالی در خصوص تأثیری که تکمیل این پروژه بر 
توسعه گردشگری و اقتصاد این روســتا خواهد داشت، بخش 
زیادی از موانع رفع شــد.وی با بیان اینکه شاهد اتفاقات خوبی 
در مجموعه کاخ ناصری هستیم و مرمت آن با سرعت قابل قبولی 
در حال انجام است، افزود: مشکل گازرسانی این پروژه هم حل 
شده و به زودی فاز اجرایی آن آغاز می شود.وی در بخش دیگری 
از صحبت های خود با اشاره به پیگیری در خصوص پرونده های 
ثبتی البرز گفت: پرونده ثبت شــش اثر ناملموس تشکیل و به 
وزارتخانه ارجاع داده شــده این در حالی است که سهمیه سالانه 
البرز دراین خصوص تنها سه پرونده است.خاکی ابراز کرد: البرز 
از لحاظ آثار ملموس و غیرملموســی که ظرفیت ثبت ملی دارند 
به قدری غنی است که تا سال ها امکان تشــکیل و ارجاع چنین 
پرونده هایی وجود دارد.وی در ادامه به آغاز فصل هشتم کاوش 
تپه ازبکی توسط تیمی خبره اشاره کرد و افزود: قطعاً خروجی این 
کاوش ها به روشن شدن لایه دیگری از پیشینه و تاریخ این استان 
کمک می کند.مدیرکل میراث فرهنگی البرز افــزود: البته هنوز 
گزارش  فصل هفتم کاوش های این محوطه تاریخی منتشر نشده 
و در قالب دو کتاب در حال آماده سازی است.این مسئول با بیان 
اینکه به دنبال ثبت حریم تپه ازبکی هستیم، گفت: متأسفانه هنوز 
موفق به ثبت حریم این تپه تاریخی نشده ایم و پیگیر این مسئله 
هستیم و امیدواریم به زودی انجام شود.خاکی در خصوص اینکه 
بالاخره تپه ازبکی ثبت جهانی می شود یا خیر گفت: ثبت جهانی 
محوطه ازبکی نیاز به داده های اطلاعاتــی و علمی قوی در زمینه 
باستان شناسی و کاوش های مســتمر دارد. همچنین لازم است 
زیر ساخت ها، پایگاه دانشی و کارگاه هایی در محل این تپه ایجاد 
شود که قطعاً زمان برخواهد بود.وی ادامه داد: به دنبال اخذ مجوز 
برای سایت موزه شدن این محوطه تاریخی هستیم که به زودی 

جلسه ای دراین خصوص تشکیل و نتیجه اعلام می شود.
 

وزیر ارشاد :

برنامه جدی دولت حمایت از صنایع 
فرهنگی است

اسماعیلی گفت: تولیدکنندگان آثار صنایع دستی معتقد هستند 
اگر زمینه های حمایتی تقویت شــود شــکوفایی جدی صورت 
می گیرد.محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در حاشیه بازدید از نمایشگاه صنایع فرهنگی ایران گفت: حمایت 
از صنایع فرهنگی یکی از سیاست اصلی ما در وزارت فرهنگ و 
ارشاد است و بخش های مختلفی در وزارت خانه این کار را انجام 
می دهند، تجربه نشان داده که این حوزه مستعد گسترش است.

وی ادامه داد: اگر ما بتوانیم زمینه های حمایتی را بیشــتر مهیا 
کنیم و از همین جنس نمایشگاه صنایع فرهنگی ایران همچنین 
نمایشــگاه های اســتانی و عرضه این آثار در نمایشــگاه های 
بین المللی که وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در قالب روز های 
فرهنگی و هفته فرهنگــی برگزار می کند بــه نمایش بگذاریم 
می تواند صنایع فرهنگی موردتوجه قرار بگیرد. وزیر ارشاد اظهار 
کرد: در بازدیدی که از غرفه های نمایشگاه صنایع فرهنگی ایران 
داشــتم تولیدکنندگان این آثار معتقد هســتند اگر زمینه های 
حمایتی تقویت شود شکوفایی جدی را رقم خواهد زد و برخی 
از صنایع دســتی به شدت مســتعد کار های خانگی و کم هزینه 
است.اسماعیلی عنوان کرد: شــما اگر یک شغل عادی را ایجاد 
کنید نیاز به یــک هزینه جدی را تحمیل می کنــد، اما این گونه 
مشاغل این ویژگی را دارد که هم از جنس فرهنگی هنری است 
و با کمترین هزینه می توانیم کار را آغاز کنید و استوار بر قریحه، 
ذوق و هنر فردی است راه اندازی و گســترش آن نیاز به هزینه 
اشــتغال حوزه های دیگر ندارد. به همین دلیــل برنامه جدی 
دولت حمایت از صنایع فرهنگی اســت و دوســتان ما هم این 
نمایشگاه را در قالب یک جشنواره بزرگ برگزار می کنند، فضایی 
برای تشویق هنرمندان این بخش است.گفتنی است نمایشگاه 
صنایع فرهنگی ایران به همت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و با 
حضور جمع کثیری از فعالان عرصه صنایع فرهنگی از استان های 
مختلف کشور برگزار شده و به مدت ۴ روز در محل کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان برپاســت.در ایــن رویداد فرهنگی 
فعالان و مؤسسات فرهنگی و هنری از سراسر کشور محصولات 
حوزه صنایــع فرهنگــی را در معرض نمایــش متخصصان و 

صاحب نظران حوزه فرهنگ قرار می دهند.

اخبار

دبیر انجمن صنفی دفاتر خدمات مســافرتی خراسان رضوی 
گفت: درحالی که قیمت مصوب بلیت های پروازی مشــهد به 
نجف ۹.۵ میلیون تومان تعیین شده بود، اما با واگذاری فروش 
تمام بلیت های اربعین به ۳ آژانس در تهــران، در حال حاضر 
پروازهای مشــهد به نجف از ۱۴ تا ۱۷ میلیون تومان به فروش 
می رســد.فرهاد دوایی در گفت وگو با ایسنا در خصوص کمبود 
بلیت های پروازی و افزایش قیمت آن ها برای سفرهای اربعین 
اظهار کرد: متأسفانه سازمان هواپیمایی کشوری بلیت فروشی 
ســفرهای اربعین را به ۳ اپلیکیشــن علی بابا، اسنپ و فلای 
تودی واگذار کره است. در حالی که علی بابا ۲ ماه قبل به علت 
گران فروشــی به حالت تعلیق درآمده بود. وی افزود: این ۳ 
اپلیکیشن هرگونه که بخواهند بلیت ها را به فروش می رسانند. 
یعنی آژانس های مسافرتی در مشــهد هیچ گونه کاری انجام 
نمی دهند. همچنین قیمت های مصوب برای پروازهای اربعین 
به هیچ وجه رعایت نمی شود. در حال حاضر باوجوداینکه پول از 
خراسان رضوی خارج می شود، اما مالیاتش را استان پرداخت 

می کند.
دبیر انجمن صنفی دفاتر خدمات مســافرتی خراسان رضوی 
گفت: در حــال حاضر عرضــه پایین و تقاضا برای ســفرهای 
اربعین زیاد است. اگر پروازهای بیشتری به سفرهای اربعین 
اختصاص می دادند، قیمت بلیت ۹.۵ میلیون تومانی مشهد به 
نجف پابرجا باقی می ماند، امــا در حال حاضر بلیت هواپیمای 

مشهد به نجف از ۱۴ تا ۱۷ میلیون تومان به فروش می رسد.

سخنگوی ایران ایر:

۶۰ درصد پروازهای اربعین ایران ایر فروش رفت

ســخنگوی ایران ایر گفت: تا کنون حدود ۶۰ درصــد پروازهای اربعین 
این شــرکت هما فروش رفته است و همچنان نســبت به تخصیص 
ظرفیت به صــورت مقطعی و روزانه در حال اقدام هســتیم.به گزارش 
ایسنا، حســام قربانعلی در جمع خبرنگاران درباره بلیت های اربعین 
توضیح داد: تا کنون حدود ۶۰ درصد پروازهای اربعین در وب ســایت 
رسمی ما به فروش رفته است و همچنان نسبت به تخصیص ظرفیت 
به صورت مقطعــی و روزانه در حال اقدام هســتیم و فرایند فروش ما 
همچنان ادامه دارد.وی ادامه داد: از ۲۷ مرداد تا جمعه سوم شهریور، 
قریب به ۶۰۰۰ مسافر در این مسیر نجف به فرودگاه امام خمینی )ره( 
و برعکس جابه جا شدند و روز گذشته ۱۳ پرواز فوق العاده از فرودگاه 
امام خمینی )ره( برای نجف برنامه ریزی شد که بالغ بر ۶۵۰۰ صندلی در 
این مسیر به صورت رفت وبرگشت تخصیص پیدا کرده است و این هم 

جزو خدماتی بود که با افزایش ظرفیت ناوگان، قولش را داده  بودیم.
سخنگوی شــرکت هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران با بیان اینکه 
همچنان فرایند فروش ادامه دارد،   افزود: فرایند انتقال از هفته گذشته 
شروع شده و تا کنون تأخیر چشمگیری نداشتیم. پرواز ما از اصفهان 

انجام شده و از شیراز و زنجان هم انجام خواهد شد. 

مدیریت مقصد گردشگری منجر به 
بهینه سازی عرضه و تقاضا می شود

یک فعال حوزه گردشگری گفت: هدف از مدیریت مقصد گردشگری، 
اطمینان از تأثیر مثبت گردشگری است که منجر به بهینه سازی عرضه و 
تقاضا می شود و مدیریت مسئولانه و پایدار، به تعامل چهارعنصر صنعت 
گردشگری، گردشگر، جامعه میزبان و محیط زیست می پردازد. خاطره 
ایرانیان با سفرهای روزهای تعطیل به خصوص عید نوروز و تابستان، 
گره خورده اســت. مقصد عمده سفرها به شــمال کشور ختم می شود 
که با وجود هزینه های مادی و معنوی بالایــی که بر میهمان و میزبان 
تحمیل می شود، اما رضایت هیچ کدام را به دنبال ندارد، زیرا نه مهمان و 
نه میزبان، با مدیریت مقصد گردشگری آشنایی ندارند و حتی از سوی 
فعالان حوزه گردشگری نیز موردتوجه قرار نگرفته است.عباس غمخوار 
در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: مدیریت مقصد گردشگری وظیفه دارد 
عناصر مؤثر در مقصد گردشــگری شــامل جاذبه ها، امکانات رفاهی، 
دسترسی ها، بازاریابی و نرخ گذاری را هماهنگ کند.وی تصریح کرد: 
سازمان های مدیریت مقصد گردشگری، نقشی اثربخشی برای توسعه 
گردشگری پایدار، جذب گردشــگر و حمایت از کسب وکارهای محلی 
بر عهده  دارند، اما این اصل اساســی به ندرت موردتوجه فعالان حوزه 

گردشگری قرار گرفته است. 

دبیر انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی 
خراسان رضوی خبر داد:

بلیت مشهد به نجف ۱۷ میلیون تومان
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معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیســتی سازمان محیط زیست 
کشور گفت: میش مرغ یکی از گونه های در معرض انقراض ایران است 

که بعد از یوزپلنگ بحرانی ترین وضعیت را دارد.
حسن اکبری در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به بازدید ۲ روزه خود 
از مناطق حفاظت شده استان کردستان در شهرستان های سقز، بیجار 
و قروه و همچنین تــالاب زریبار مریوان اظهار کــرد: یکی از مهمترین 

اهداف این سفر بازدید از زیستگاه میش مرغ در شهرستان سقز بود.
وی با اشاره به اینکه تعداد میش مرغ موجود در کشور ۲۰ قطعه است، 
افزود: بسیار نگران این گونه هستیم هرچند در آذربایجان غربی تلاش 
خوبی برای حفظ این گونه در حال انجام است و در کردستان هم برنامه 

هایی در این راستا باید اجرا شود.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیســتی سازمان محیط زیست 
کشور با بیان اینکه در بازدید از زیســتگاه این گونه در سقز، چهار قطعه 
میش مرغ مشاهده کردیم، ادامه داد: عدم مالکیت دولت در بخشی از 
اراضی محدوده زیستگاه میش مرغ در سقز باعث شده توفیق چندان 

در احیای این گونه نداشته باشیم
اکبری اضافه کرد: قرار شــده اکیپی از تهران به زیســتگاه میش مرغ 
در ســقز اعزام شــوند تا بتوانیم در قالب یکی از مناطق چهارگانه آن را 
مدیریت کنیم.وی بیان کرد: تبدیل باغات به باغ ویلا مشکل عمده ای 
اســت که در اطراف شهرهای استان مشاهده می شــود و این مسئله 
اراضی طبیعی را تهدید می کند.انجام پایــش الکترونیکی در منطقه 

حفاظت شده بدر و پریشان قروه
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیســتی سازمان محیط زیست 
کشور با اشاره به اینکه اقدامات زیرساختی مطلوبی در منطقه حفاظت 
شده بدر و پریشان قروه انجام شده است، گفت: هوشمندسازی و به 
تعبیری پایش الکترونیکی یک ضلع منطقه اجرا شــده است و برای 
ضلع جنوبی ارتفاعات منطقه هم اعتباری گذاشته خواهد شد تا پایش 

الکترونیکی کامل انجام گیرد.
اکبری ادامه داد: نه تنها در این اســتان بلکه در غرب کشــور با تهدید 
زیستگاه ها به دلیل تبدیل آنها به اراضی دیم کشاورزی مواجه هستیم 

و این تغییر اکوسیستم 
می تواند فشار زیادی بر تنوع زیستی منطقه وارد کند.

وی با بیان اینکه تنوع گونه ای در حوزه گیاهی را در زیستگاه های دشتی 
تا حدودی از دست داده ایم، بیان کرد: بسیاری از گونه های جانوری، 
وابسته به زیستگاه های دشتی غرب کشور هستند و عرصه برای گونه 

های علفخوار هم کم شده است و این نیز تهدید بزرگی به شمار می رود.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیســتی سازمان محیط زیست 
کشــور در ارتباط با تالاب زریبار هم اظهار کرد: تالاب بین المللی زریبار 

وضعیت قابل قبول تری نسبت به تالاب های دیگر کشور دارد و بدون 
تردید یکی از زیباترین تالاب های ایران است.

اکبری با اشاره به اینکه باید بهره برداری از تالاب در راستای حفاظت از 
آن باشد، افزود: طبیعت گردی باید به گونه ای هدایت شود که نقش و 

سهم خود را در حفاظت از تالاب بپردازد.
وی یادآور شد: سازمان محیط زیست برای گونه های در حال انقراض 
برنامه های مختلفی را متناســب با ویژگی و شــرایط هر گونه دارد به 
صورتی که برای گونــه در خطر انقراض یوزپلنگ آســیایی کارگروهی 
تشکیل داده ایم و اقدامات مختلفی هم چون گسترش زیستگاه های 

یوز، ایمن سازی جاده ها و آموزش جوامع محلی را دنبال می کنیم.

میش مرغ بعد از یوزپلنگ بحرانی ترین وضعیت را در ایران دارد

روزگار ناخوش میش مرغ

رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکســالی گفت: با وجود روند کاهشی دما طی شهریور، دما 
یک تا ۱.۵ درجه سلسیوس بالاتر از حد نرمال خواهد بود.احد وظیفه در گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه طی 
شهریور ماه بارش محدود به شمال کشور یعنی شمال آذربایجان شرقی، غربی، شمال خراسان و سواحل 
شمالی کشور است، اظهارکرد: طی این ماه پیش بینی می شود بین ۱ تا ۱.۵ درجه سلسیوس و در برخی نقاط 
کشور با آنومالی )بی هنجاری دمایی( مواجه باشیم البته دما روند کاهشی دارد ولی نسبت به حد نرمال هوا 
گرم تر است و انتظار می رود دما در پاییز نیز از حد نرمال بالاتر باشد.رییس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران 
خشکسالی با بیان اینکه مردادماه تمام استان ها گرم تر از حد نرمال بودند، اظهارکرد: از ابتدای تا انتهای 
مردادماه متوسط دمای کشور ۲۹.۸ درجه سلسیوس بود این در حالی است که میانگین بلندمدت طی 

این بازه  ۲۹ درجه سلسیوس است بنابراین ۰.۸ درجه سلسیوس میانگین دمای کشور گرم تر بود. از ابتدای 
تابستان تا پایان مردادماه میانگین دمای کشور ۳۰ درجه سلسیوس بود که نسبت به میانگین بلندمدت که 
۲۹.۱ درجه سلسیوس است، ۰.۹ درجه سلسیوس یعنی نزدیک به یک درجه افزایش یافت.وی افزود: از 
ابتدای سال آبی جاری )ابتدای مهر ۱۴۰۱( تا پایان مردادماه میانگین دمای کشور ۱۸.۴ درجه سلسیوس بود 
این در حالی است که این مقدار در بلندمدت ۱۷.۴ درجه سلسیوس است؛ بنابراین امسال به طور نسبی گرم 
است؛ چراکه دما یک درجه سلسیوس گرم تر از حد نرمال بوده است و یک درجه گرم تر عدد زیاد و درشتی 
محسوب می شود. وظیفه با اشــاره به وضعیت دمای استان ها طی مردادماه گفت: بیشترین بی هنجاری 
مثبت دمایی را استان  گلستان با ۱.۵ درجه سلسیوس و پس از آن استان های آذربایجان غربی، آذربایجان 
شرقی، اردبیل و خراسان شمالی با ۱.۴ درجه سلسیوس تجربه کردند. چهارمحال وبختیاری و کهگیلویه و 
بویراحمد به ترتیب با ۰.۳ و ۰.۴درجه سلسیوس، کمترین اختلاف را با میانگین دمای نرمال کشور داشتند .

تجربه شهریورماه گرم تر نسبت به سال های گذشته

فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت اســتان تهران از وقوع 
آتش سوزی در ۲۵ هکتار از اراضی چهارگانه استان تهران طی 

سال جاری خبر داد.
فرهاد زندی در گفت وگو با ایســنا افزود:  آمار آتش سوزی در 
مناطق چهارگانه اســتان تهران از سال ۹۸ کاهش چشمگیری 
پیدا کرده است. علت آن درکنار کم بارشی و عدم رشد پوشش 
گیاهی، انجام اقدامات پیشــگیرانه در مناطق مستعد حریق 
است. در حالی از »ابتدای امسال تا پایان مرداد ماه« ۲۵ هکتار 
از اراضی مناطق چهارگانه تهران دچار آتش ســوزی شــدند که 
این آمار برای ســال ۱۴۰۱، ۱۵ هکتار بود. طی پنج ماه ابتدایی 
سال های ۱۴۰۰، ۱۹ هکتار،  سال ۹۹، ۹۰۰ هکتار و سال ۹۸، ۱۸۰۰ 

هکتار طعمه حریق شدند.
به گفته فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان تهران بیشتر 
علت آتش سوزی در این مناطق عوامل انسانی غیرعمدی بوده 
است. به عنوان نمونه  افراد آتشــی که در طبیعت روشن کرده  
بودند را به درستی خاموش نکردند علاوه برآن برخی زباله های 

به جامانده در طبیعت مستعد ایجاد آتش سوزی هستند.
 وی درباره اقدامات انجام شــده برای تأمین تجهیزات اطفای 
حریق در مناطق چهارگانه گفت: طی دو سال اخیر به ویژه سال 
جاری کارهای بســیار خوبی در این زمینه انجــام و باتوجه به 
پیگیری و جذب اعتبارات، تجهیزات خوبی برای اطفای حریق 
خریداری شــده اســت که از جمله این تجهیزات می توان به 
دمنده ، کپسول آتش نشانی، آتشکوب، کلاه، لباس ضد حریق، 

دستکش،  کفش مخصوص آتش و فلکسی پک اشاره کرد.

مدیرکل منابع طبیعی گیلان عنوان کرد

بهره برداری از پایگاه اطفای حریق تالش، 
نیازمند ۳ میلیارد تومان

مدیرکل منابع طبیعی گیلان، با بیان اینکه پایــگاه اطفاء حریق غرب 
گیلان مســتقر در تالش دارای پیشــرفت فیزیکی ۹۵ درصد اســت، 
یادآور شــد: در صورت تخصیص ۳۰ میلیارد ریال اعتبار، پایگاه مذکور 
به بهره برداری خواهد رسید.ســرخوش کرم زاده در گفت وگو با ایسنا، 
آتش سوزی در عرصه های منابع طبیعی را یکی از مخاطراتی دانست که 
باعث تخریب جنگل ها و مراتع و بیشه زارها و تالاب ها می شود و اظهار 
کرد: با تغییرات اقلیمی، مخاطرات منابع طبیعی و محیط زیســت در 

آینده روبه افزایش است.
وی با بیان اینکه طی شش سال گذشته در اســتان گیلان ۱۱۲۶ فقره 
آتش ســوزی در عرصه های منابع طبیعــی اتفاق افتاده و ســطحی 
حدود ۲۵ هزار و ۷۷۷ هکتار دچار حریق شده است، افزود: میانگین 
آتش سوزی های گذشته در سال حدود ۴۰۰ هکتار است.مدیرکل منابع 
طبیعی و آبخیزداری گیلان با اشــاره به فراوانی رخداد آتش ســوزی 
در عرصه هــای منابع طبیعی اســتان، عنوان کرد: طــی مدت مذکور، 
شهرستان های رودبار با ۲۳۶ فقره، سیاهکل با ۱۵۱ فقره، رشت با ۱۱۷ 
فقره، آستارا با ۱۱۲ فقره، تالش با ۹۶ فقره و لاهیجان با ۸۳ فقره دارای 

بیشترین حریق بودند.

رئیس اداره حفاظت زیست بوم دریایی گیلان:

شناگاه های فاقد پرچم، آلوده به باکتری 
مدفوعی هستند

رئیس اداره حفاظت زیســت بوم دریایی و پایش دریایی گیلان گفت: 
بر اساس گزارش ها و آزمایشات انجام گرفته دو شناگاه در آستارا و دو 
شناگاه در تالش از آلوده ترین شــناگاه ها بودند؛ پایش های میدانی 
نشــان دهنده ورود فاضلاب و وجــود جایگاه زبالــه در مجاورت این 
شناگاه ها بوده که به باکتری مدفوعی آغشته است.احسان هادی پور در 
گفت وگو با ایسنا در خصوص پایش آلودگی دریای کاسپین و شناگاه ها 
استان، اظهار کرد: در استان گیلان ۳۱ شناگاه داریم که تحت رصد اداره 
حفاظت از زیســت بوم دریایی و پایش آلودگی های دریایی اداره کل 
حفاظت محیط زیست گیلان هستند؛ فاکتورهای فیزیکی، شیمیایی و 
به ویژه میکروبی نظیر کلیفورم مدفوعی و انترو کوک مدفوعی موجود 
در آب، در بازه زمانی خرداد تا شــهریورماه )به صورت ماهانه( و پاییز 
و زمســتان )به صورت فصلی( اندازه گیری می شــوند. این نتایج به 
همراه گزارش ها و چک لیست های تهیه شده، وفق دستورالعمل های 
موجود، برای بررسی وضعیت شناگاه ها، رتبه بندی آنها و تعیین رنگ 
پرچم آنها مورد استفاده قرار می گیرند.وی تاکید کرد: هم استانی ها و 
گردشگران قبل از شنا به رنگ پرچم شــناگاه توجه کنند و این هشدار 

را جدی بگیرند.

وقوع آتش سوزی در ۲۵ هکتار از اراضی 
چهارگانه استان تهران طی سال جاری

 سطل زباله در ساوه، آزمونی که به
 خطا رفت

ســال  ۱۳۹۵ ســطل های زبالــه در معابر و کوچه های ســاوه 
جمع آوری شد و امروز بازگشــت دوباره آنها به شهر گویای این 
واقعیت بوده که این تصمیم عجولانــه تبدیل به آزمونی به خطا 

رفته شده است.
به گزارش ایرنا، زباله فقط یک کلمه نیست؛ چراکه همین چند 
حرف به تنهایی بار سنگینی بر دوش زمین گذاشته و هرجا حضور 
داشته باشد راه را برای آرامش انسان سد می کند و این مسئله 

دست شهر ساوه را لای چرخ های خود گیر انداخته است.
دیدن کیســه های زباله پاره شده و شــیرابه های مشمئزکننده 
در ساعات پایانی شــب و حتی ابتدای صبح چیزی نیست که 
در این شهر جای تعجب داشته باشــد به طوری که انگار چشم 
شهروندان به این مســئله عادت کرده است و گویی به راحتی از 

کنار آن می گذرند.
کوچه پس کوچه های مرکز شــهر را برای بررســی میدانی این 
معضل در حال طی کردن هســتم و بطری خالی آب معدنی در 
دست دارم تا ببینم چند کوچه را باید برای پیداکردن یک سطل 

زباله و انداختن این بطری در آن باید طی کنم.بیشتر از پنج کوچه 
را در گرمای طاقت فرسا طی می کنم؛ اما آنچه پیدا نمی کنم سطل 
زباله اســت و آنچه می بینم دیوارنوشته های مختلفی است که 
از شهروندان می خواهد »لطفاً در اینجا آشغال نریزید« اما زیر 
برخی از این دیوارنوشته ها همچنان آنچه نباید باشد، هست و یا 
رد پای آن باقی مانده است.سطل های زباله در خیابان های اصلی 
جانمایی شده اما کوچه های شــهر و حتی برخی خیابان های 
شهرک ها بی بهره از این ابزار است تا این مسئله روزگار را به کام 
گربه ها و سگ های بی سرپرســت و حیوانات موذی همچون 

موش و حشرات دیگر شیرین کرده باشد.
گفته می شود سطل های زباله ها از ســطح شهر در سال ۱۳۹۵ 
بنابه درخواست شهروندان به دلیل بوی نامطبوع انباشت زباله ها، 
جمع شدن حیوانات بی سرپرست، موذی و حشرات و همچنین 

چهره نازیبای کنار این سطل ها، جمع آوری شده است.
اگر سطل ها در مدت زمان کوتاهی برای مقابله با بوی نامطبوع 
و شست و شو شود بودن این مخازن برای پاکیزگی خیابان ها 

ضروری است
کاری که بسیاری از شــهروندان امروز آن را پاک کردن صورت 
مســاله می دانند به طوری که یکی از ســاکنان شهرک فجر به 
ایرنا گفت: شهرداری اگر می خواست این کار جواب بدهد باید 

زیرساخت های آن را فراهم می کرد.
»علی حسینی« با اشاره به مســئولیت شهروندان و شهرداری 
دراین خصوص اظهار کرد: شهروندان باید نسبت به بردن زباله ها 
سر ساعت معین به بیرون از منزل و شهرداری با جمع آوری آنها 
در ساعت مشخص اقدام کنند که نکته ها توسط ۲ طرف به خوبی 
رعایت نمی شــود.مخالفت با استقرار ســطل های زباله مقابل 
مغازه ها دیگر دلایل اعلام شــده برای جمــع آوری این مخازن 
بوده که در گفت وگو با چند نفــر از مغازه داران خیابان هایی مثل 
طالقانی، شریعتی، انقلاب متوجه آن شدم که همچنان بر عدم 

استقرار سطل ها مقابل مغازه هایشان اصرار دارند.
اما نظر اکثریت آنها این اســت که اگــر زباله ها برای جلوگیری 
از نازیبا شــدن منظر شــهری به موقع جمع آوری و مهم تر از آن 
ســطل ها در مدت زمان کوتاهی برای مقابله با بوی نامطبوع و 
شست وشــو شــود بودن این مخازن برای پاکیزگی خیابان ها 
ضروری است.در جمع بندی گفت و گوهایی که ایرنا با شهروندان 
در نقاط مختلف انجام داده تاکید بر تعبیه سطل های زباله در 
کوچه ها و معابر به شرط رعایت نکات بهداشتی شد؛ موردی که 
رییس اداره حفاظت محیط زیست ساوه هم آن تصدیق کرد و 
گفت: جمع آوری سطل های زباله هرچند بنا به درخواست مردم 

اتفاق افتاد کار اشتباهی بود.
»سید علی دعایی لنگرودی« با اشــاره به ایجاد آلودگی های 
مختلف محیطی ناشــی از قرار دادن زبالــه در خارج از مخازن 
یادآور شد: معتقدم اول باید آموزش شــهروندی برای رعایت 
ساعت مشخص بردن زباله ها به ایستگاه موقت جمع آوری ارائه 
و پس از آن در گام های بعدی با فرهنگ سازی در زمینه تفکیک 

از مبدا نسبت به این تصمیم اقدام می شد.

ذره بین
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هوشمندسازی و به تعبیری پایش الکترونیکی یک ضلع 
منطقه اجرا شده است و برای ضلع جنوبی ارتفاعات منطقه 
هم اعتباری گذاشته خواهد شــد تا پایش الکترونیکی 
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مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: توسعه سبد محصولات ارزش افزا شامل 
ریل، آرک و محصولات آلیــاژی از برنامه های شــرکت ذوب آهن اصفهان 
اســت.به گزارش بازار مهدی کوهی اظهار کرد: اصلاح ساختار مالی شرکت 
ذوب آهن اصفهان در قالب افزایش ســرمایه به شکل های مختلف صورت 
خواهد گرفت و از بازارهای نوین مالی استفاده خواهد شد.وی افزود: شرکت 
ذوب آهن اصفهان برای تامین پایدار مواد اولیه برنامه دارد و باید از واردات 
کک و زغال سنگ بی نیاز شود و برای سنگ آهن هم وزارت صمت و ایمیدرو 
کمک کنند که از مزایای ســنگان و بافق مرکزی برخوردار شویم.مدیرعامل 
ذوب آهن اصفهان تاکید کرد: توسعه سبد محصولات ارزش افزا شامل ریل، 
آرک و محصولات آلیاژی از دیگر برنامه های شرکت ذوب آهن اصفهان است.

وی گفت: مولدسازی دارایی های راکد و منجمد ذوب آهن اصفهان با هدف 
تامین مالی سرمایه در گردش انجام خواهد شد.کوهی افزود: سرمایه گذاری 
خیلی خوبی درباره یوتیلیتی ها از جمله توسعه و اورهال نیروگاه ۲۴۰ مگاواتی 

)که عملا درحال حاضر ۱۳۰ مگاوات بیشتر تولید نمی کند( صورت گرفته است 
و  هنگام کمبود برق و گاز می تواند کمک مناســبی برای مجموعه ذوب آهن 
باشد.مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: تصمیم مدیران قبلی شرکت مبنی بر 
خرید پساب شهری شهرهای اطراف بسیار بجا بوده و در خرداد سال آینده، 
پساب های مذکور وارد مدار تولید ذوب آهن اصفهان خواهد شد.وی افزود: 
سرمایه گذاری شرکت ذوب آهن اصفهان در خرید پساب های شهری، ۶۰۰ 
میلیارد تومان و در احداث خط انتقــال آب از هرمزگان به اصفهان نیز دارای 
۲۱ درصد سهام است که شــامل دو هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان می شود و یک 
هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان از آن امســال صورت خواهد گرفت.کوهی با بیان 
اینکه کاهش ضایعات و بهینه سازی مصرف مواداولیه از جمله اقدامات مهم 
شرکت ذوب آهن اصفهان است، خاطرنشان کرد: توسعه کارهای دانش بنیان 
از اولویت های ذوب آهن اصفهان است. کار دانش بنیان از نظر ما یعنی یک 

پروژه از نظر زمان و از جنبه قیمت به یک سوم کاهش یابد.

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان بیان کرد:

توسعه سبد محصولات ارزش افزای ذوب آهن شامل ریل و محصولات آلیاژی

مدیر مجموعه فرهنگی هیئت رزمندگان استان اصفهان و هماهنگ کننده 
راهیان پیشــرفت، ضمن دیدار با مدیرعامل و برخی از معاونان فولاد 
مبارکه، از خطوط تولید این شرکت بازدید کرد.محمد نادرالاصلی در دیدار 
با مدیرعامل فولاد مبارکه و بازدید از خطوط تولید این شرکت در گفت وگو 
با خبرنگار فولاد گفت: از حلقه های مفقوده امروزه در جامعه، ناآگاهی 
افراد از میزان پیشرفت ها و موفقیت هایی است که در کشور حاصل شده 
است. بر این اساس در راستای وظیفه دینی و ملی خود و در پی عمل 
به راهبردهای رهبر معظم انقلاب از ابتدای سال ۱۴۰۱ و پس از برگزاری 
جلساتی با مدیرعامل فولاد مبارکه، مقرر شد زمینه حضور و بازدید افراد و 
قشرهای متفاوت جامعه از پیشرفت های و دستاوردهای فولاد مبارکه به 
نحو فزاینده ای فراهم  شود.وی با اشاره به اینکه در سال ۱۴۰۱ در قالب ۷۰ 
گروه بازدیدکننده درمجموع ۲۹۲۰ نفر از فولاد مبارکه بازدید کردند، گفت: 
به یقین پس ازاین بازدیدها هر یک از افراد به عنوان یک رسانه می توانند 
این موفقیت ها را به سمع و نظر سایر افراد جامعه برساند. نادرالاصلی 
گفت: با برنامه ریزی ها و اقدامات انجام شده اکنون به جرأت می توان 
گفت کمتر مجموعه ای در استان اصفهان هست که از ابتدای سال گذشته 
تاکنون از فولاد مبارکــه بازدید نکرده باشــد؛ به عبارت دیگر امروز همه 
نمایندگان فولاد مبارکه در اقصی نقاط اصفهان گسترده شده اند و به طور 
مرتب دستاوردهای این شرکت را اطلاع رسانی می کنند.هماهنگ کننده 

راهیان پیشــرفت در ادامه با ارائه آماری از افرادی که طی این مدت از 
فولاد مبارکه بازدید کرده اند، اظهار داشــت: از سال گذشته تا کنون ۵۶۰ 
دانشجو از دانشگاه های مختلف اصفهان، ۴۸۰ نفر از مدیران مدارس 
استان اصفهان، بیش از ۵۰۰ دانش آموز و ۵۲۰ فعال فرهنگی که هر یک 
مجموعه های جداگانه ای را اداره می کنند و همچنین جامعه ورزشکاران 
در رشته های مختلف از فولاد مبارکه تحت عنوان کاروان راهیان پیشرفت 
بازدید کرده اند.وی در ادامه سخنان خود خاطرنشان کرد: با حرکتی که 
آغاز شــده، به واقع راهبرد مقام معظم رهبری مبنی بر جهاد تبیین در 
فولاد مبارکه اجرایی شده است و آحاد مختلف جامعه از این طریق از 
دستاوردهای فولاد مبارکه اصفهان که بزرگ ترین فولادساز کشور است، 
آگاه شده اند.مدیر مجموعه فرهنگی هیئت رزمندگان استان اصفهان 
تاکید کرد: در ادامه این فعالیت ها با همراهی مدیران عامل شــرکت 
مپنا ســپاهان اصفهان به فولاد مبارکه آمدیم تا این حلقه اتصال بین 
سازندگان و صنعتگرانی مانند فولاد مبارکه محکم تر شود.نادرالاصلی 
در بخش پایانی سخنان خود با تاکید بر اینکه بین تمامی صنایع کشور، 
شرکت فولاد مبارکه پیشروترین شــرکت در عملیاتی ساختن جهاد 
تبیین و راهیان پیشرفت اســت، اظهار امیدواری کرد با تداوم این گونه 
بازدیدها شــرایطی فراهم شــود که همه افراد جامعه از دستاوردهای 

صنعتی و تکنولوژیکی کشور آگاه شوند.

مدیر مجموعه فرهنگی هیئت رزمندگان استان اصفهان و هماهنگ کننده راهیان پیشرفت:

فولاد مباركه، پیشروترین شركت در عملیاتی كردن جهاد تبیین و راهیان پیشرفت است

معاون شــرکت آب منطقه ای اصفهان گفت: شــرکت های دانش بنیان 
می توانند زمینه حل چالش ۶ محور آب استان را فراهم کنند.طی دو سال 
اخیر ۱۴ طرح تحقیقاتی به فرجام رسید.بابک ابراهیمی در نشست رفع 
نیازهای فناورانه شرکت آب منطقه ای اصفهان اظهار کرد: نیازهای فناورانه 
شــرکت آب منطقه ای اصفهان اســتحصال و ۶ محور پــروژه با ماهیت 
دانش بنیان تعریف شده است.وی با اشــاره به این که در دو سال اخیر 
۱۴ طرح تحقیقاتی تقاضامحور به فرجام رســید، افزود: اولویت شرکت 
آب منطقه ای اصفهان انعقاد قرارداد با شرکت های دانش بنیان به دلیل 
مرجعیت علمی و برون داد پژوهشی آنهاست.ابراهیمی با بیان این که در 
استان اصفهان پتانسیل خوبی از طریق شرکت های دانش بنیان برای رفع 
چالش های آب وجود دارد، تصریح کرد: برای نیل به این هدف شــرکت 

آب منطقه ای اصفهان و شرکت های دانش بنیان باید دست به دست هم 
بدهند و این جلسه برای بحث و تبادل نظر در این باره تشکیل شده است.

عضو هیئت مدیره شرکت آب منطقه ای اصفهان ادامه داد: احداث نیروگاه 
برقابی بهینه در مسیر خط انتقال آب کاشان، تولید تجهیزات انبوه کنترل 
برخط آب های زیرزمینی و سطحی استان، تولید انبوه کنتورهای هوشمند، 
بررسی و پایش پیامدهای خشکسالی و منشأ میزان آلودگی های ورودی 
به رودخانــه، ۶ تقاضای فنــاوری محور آب منطقــه ای اصفهان در حال 
حاضر است.ابراهیمی ضمن تاکید دوباره بر برگزاری این نشست باهدف 
تقویت و هم افزایی ارتباط شرکت های دانش بنیان و شرکت آب منطقه ای 
اصفهان یادآور شــد: راه های ورود این شــرکت ها برای حل مسائل آب 

تدارک دیده شده است و تسهیل می شود.

معاون شرکت آب منطقه ای اصفهان:

دانش بنیان ها می توانند زمینه حل چالش ۶ محور آب استان را فراهم کنند
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